
 

Poliklinika n. o. Sládkovičovo

Keď pršalo mrholilo, žabiatko sa narodilo... 
Toho roku sa za veľkého dažďa nenarodilo iba 

žabiatko, ale aj skrz-naskrz zmoknuté XII. Slád-
kovičovské kultúrne dni. 

Už začiatok bol mokrý, lebo v piatok poobede 
lialo ako z krhly a organizátori, zvukári aj účin-
kujúci čakali, kedy „doprší“. Po piatej poobede 
dážď naozaj ustal a technici odvážne rozložili 
aparatúru, Roviňáci naladili nástroje a začal 
piatkový „malý“ country koncert, z ktorého sa 
nakoniec stal takmer dvojhodinový program. 

Roviňáci bravúrne zahrali celý svoj repertoár, 
trampskú klasiku, ale aj vlastné skladby a divá-
kom sa ich vystúpenie veľmi páčilo. 

Po Roviňákoch nastúpila na javisko skupina 
Spektrum (možno si ich pamätáte z tohoročného 
mestského plesu), ktorá si svojim univerzálnym 
repertoárom v slovenskom, maďarskom, ba aj 
rómskom jazyku získala divákov i tanečníkov. 
Chladné počasie rozohriala dobrá nálada a di-
váci sa výborne bavili až do polnoci.

V sobotné ráno nás vítalo slniečko a doobeda 
dorazili aj naši milí hostia z Csorvásu, Bihardi-
ószegu aj z Ivančíc. S optimizmom sme naštar-
tovali obľúbenú medzinárodnú súťaž vo varení 
haláslé, ktorej sa zúčastnilo 12 družstiev a do 
VIP stanu naše šikovné cukrárky a pekárky za-
čali znášať svoje orechové lahôdky. 

Optimistickú náladu rýchlo zlikvidovala búr-
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V celom meste sa o tom rozpráva a viackrát počujeme zavádzajúce informácie. Ako je to vlastne 
s poliklinikou? Ako tento problém vznikol? Kto je na vine? Mesto je dotknuté a preto zverejníme len 
infomácie, ktoré sú dostupné každému občanovi na MsÚ Sládkovičove.

Časový prehľad udalosti:
• V roku 2004 mestské zastupiteľstvo prijalo návrh, zavrieť Materskú školu na Sídlisku J. Dalloša 

a po rekonštrukcii tejto budovy zriadiť polikliniku (vtedy sme to nazvali zdavotné stredisko) a v bu-
dove bývalého zdravotného strediska zriadiť dom dôchodcov. Rozhodnutie bolo prijaté po predchá-
dzajúcej analýze, že zdravotné stredisko na Košútskej ceste je pre účely poskytovania zdravotnej 
starostlivosti príliš veľké, nevyužité a jeho prevádzka je neekonomická.

• Po vypracovaní europrojektov na obidva zámery (v roku 2005) sme v r. 2007 získali finančné pros-
triedky na polikliniku vo výške 9 600 000,– Sk s tým, že mesto Sládkovičovo spolufinancovalo tento 
projekt vo výške 4 500 000,– Sk (celkové náklady na rekonštrukciu 14 100 000,– Sk).

• Počas vypracovania projektu, aj po ziskaní finančných prostriedkov, sme plynule informovali našich 
lekárov o pripravovanom zámere. Lekári spolupracovali s mestom pri projektovaní stavebných úprav 
pre jednotlivé ordinácie. V roku 2007 bola lekárom oznámená plánovaná výška prenájov priestorov 
v novej poliklinike a to 1 000,– Sk/m2 za jeden rok. Na porovnanie výška prenájmu v Galante je 
1 500,– Sk/m2 za rok v Seredi 1 300,– Sk/m2 za rok.   

• Podmienkou EÚ na prevádzkovanie polikliniky bolo založenie neziskovej organizácie (ďalej len n. o.), 
ktorá zabezpečí prevádzku polikliniky tak, aby prevádzka bola nezisková. 

• Podľa štatútu má n. o. správnu radu, ktorá okrem iného schvaľuje rozpočet neziskovej organizácie, 
rozhoduje o použití zisku a úhrade strát. Riaditeľa n.o. volí a odvoláva (pokračovanie na str. 3)

Pozývame vás:

28.8.2009
o 17.00 hod. kladenie vencov k výročiu SNP
29.8.2009 
10. výročie družoby s Csorvásom, kultúrny 
program o 19.00 hod. pred Inovatechom  
29.8.2009 
24-hodinové rybárske preteky od 7.00 hod. 
vo Vincovom lese
31.8.2009 
o 18.00 hod. Vatra ústavy pri ihrisku FK Slavoj 
12.9.2009 
Dychovkový koncert v mestskom parku
12.9.2009 
Branný pretek mladých hasičov vo Vincovom 
lese
26.9.2009
Hahota bál v jedálni VŠS



 ŽIVOT V SLÁDKOVIČOVE • 4/2009 • str. 2               mesto informuje

Pracovníci Termálneho kúpaliska Vincov les v tomto roku výrazne 
rozšírili ponuku doplnkových programov. Okrem populárneho vodného 
aerobiku a nočného kúpania (ktoré v tejto sezóne opäť zaradili do po-
nuky) sú to predovšetkým sobotné kultúrne programy. Na úvod sezóny 
to bola Hip–Hop party, potom si návštevníci mohli zatancovať na Oldies 
Party, na Michael Jakson's Night & More sme vzdali hold nedávno zosnu-
lej popovej legende, Latino Night Disko roztancovala celé kúpalisko a čes-
koslovenské hity nás potešili na noci so značkou SK & CZ. 

Všetky spomínané podujatia boli organizované v úzkej spolupráci 
s RTV Krea, Rádiom SiTy a Regionálnym združením cestovného ruchu 
Galantsko. Prezentáciou kultúry a zábavy na kúpalisku chce vedenie 
kúpaliska rozšíriť ponuku a využiť e priestory v areáli kúpaliska. 

Je pravdou, že získať si renomé v tejto oblasti nertvá ani týždeň, ani 
mesiac, ale dúfame, že kvalitou a pestrosťou programov kúpalisko oslo-
vilo divákov, ktorí mu budú verní nielen do konca sezóny, ale vrátia sa aj 
budúce leto.                                  ES

XII. Sládkovičovské kultúrne dni 
(pokračovanie zo str. 1) 

od slova „baviť sa“ a na koncerte Nótár Mary sa 
diváci bavili, spievali i tancovali. 

Rozohriatí diváci sa po koncerte ešte vytanco-
vali na diskotéke Laca Magyaricsa a rozchádzali 
sa až neskoro v noci.

Počasie nám tentoraz naozaj neprialo, ale 
hoci s problémami, dokázali sme realizovať 
všetky kultúrne programy aj súťaže, stretli 
sme sa s našimi priateľmi z družobných miest 
a dobre sme sa zabavili. Našli sa aj takí, ktorí 
„frfľali“, ale kto nevidí do zákulisia nepochopí, 
koľko námahy dalo presťahovať celý program aj 
s bufetmi pred inkubátor.

Ďakujeme všetkým obetavým organizátorom, 
účinkujúcim, súťažiacin i porotcom, ktorí aj 
v neľahkých podmienkach zvládli celý program 
XII. Sládkovičovských kultúrnych dní. Zvláštne 
poďakovanie patrí sponzorom, lebo dnes musí-
me nielen my doma, ale aj podnikatelia a firmy 
musia každé euro obracať trikrát v ruke, než sa 
rozhodnú venovať ho ako sponzorský dar, veď 
my im nemôžeme ponúknuť žiadnu mediálnu re-
klamu, či zviditelnenie ich firmy. Preto úprimne 
ďakujeme firmám Savingplus, Bekaert a KOAM.

O rok dovidenia a nezabudnite si dáždnik!
ES

Kultúrne leto na Termálnom
kúpalisku Vincov les 

V rámci detského programu organizátori vy-
hodnotili obidve medzinárodné súťaže. Prvé 
miesto získalo družstvo Libás csapat z Csor-
vásu, druhé miesto obsadil András Maglóczki 
z Csorvásu, tretí bol domáci Hahota fun club, 
štvrté bolo družstvo Svejk söröző, na piatom 
mieste boli naši stolní tenisti a cenu útechy  si 
odniesli členovia Keresztap. 

V súťaži o najlepší orechový koláč sa zišlo 
rekordných 21 vzoriek a tak porota vyhod-
notila zvlášť koláče a zákusky a udelila spolu 
šestť cien. Najlepší zákusok – orechovú podkovu 
upiekli Anička Pokorná a Martinka Slahučková 
a cenu za najlepší koláč si odniesla pani Gizela 
Orosová. 

Po ďeťoch vystúpil v programe úžasný Samo 
Tomeček so svojou kapelou. Chalani aj napriek 
neľahkým technickým podmienkam odohrali 
krásny koncert, za čo im ich fanúšikovia (hlavne 
fanynky) srdečne ďakovali. 

Ďalšou hviezdou programu bola maďarská 
rómska speváčka Nótár Mary, na ktorú dav jej 
fanúšikov čakal na námestí pred inkubátorom. 
Svojou spontánnosťou dali temperamentní divá-
ci príklad všetkým „zdržanlivým“ Sládkovičov-
čanom, ktorí sa nevedia odviazať. Veď zábava je 

ka a prívalový dážď, ktorý zahnal všetkých pod 
stany, stánky, na javisko, do podjazdu,... Ku-
chárom prúdy vody uhasili ohníky a iba porota, 
ktorá vyhodnocovala koláčovú súťaž, pod VIP 
stanom pokojne a s rozvahou ochtnávala, hoci 
porotcovia museli vlastnými telami chrániť vy-
nikajúce zákusky a koláče pred mokrou skazou. 
Najobetavejší však boli zvukári, ktorí zavesení 
na konštrukciu stanu zachraňovali aparatúru, 
lebo pre tú je voda úhlavným nepriateľom. 

Celý areál pri ihrisku sa behom pár minút 
ocitol pod vodou a organizárori rýchlo prepínali 
na katastrofickú mokrú variantu. Porota, ktorá 
hodnotila haláslé musela čakať, až sa jednotli-
vým družstvám podarilo znovu naštartovať oh-
níky (turisti, ktorých to naučil Palino Macura, 
boli vo výhode) a na krytom javisku si impro-
vizovane rozložili stoly a mokrí aj premrznutí 
hodnotili vzorky haláslé. 

Zatiaľ sa v inkubátore schádzali pozvaní hos-
tia na slávnostné otvorenie a deti zo sládkovi-
čovských škôl, ktoré si pripravili krásny úvodný 
program. Ďakujeme všetkým deťom aj rodičom, 
že prišli aj v „zhoršených poveternostných pod-
mienkach“ a ešte raz sa ospravedlňujeme za 
drobné technické nedostatky. Zvuková apara-
túra, ktorá nám zmokla na ihrisku, sa nedala 
použiť a tak sa nám nepodarilo ozvučiť program 
žiakov IV. triedy. 
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• mestské zastupiteľstvo a členovia správnej 
rady zo svojich radov volia predsedu správnej 
rady. Predsedom správnej rady Poliklinika 
n. o., Sládkovičovo je toho času p. Alexander 
Bende. Za riaditeľa neziskovej organizácie 
bol dňa 19. novembra 2008 správnou radou 
zvolený MUDr. Zdenko Móres.

• Stavba polikliniky bola dokončená v novembri 
2008. Vo februári 2009 sa lekári presťahovali 
do novej budovy s tým, že zmluvné podmienky 
dohodol a nájomné zmluvy podpísal riaditeľ 
neziskovej organizácie. Vzhľadom na sku-
točnosť, že nájomná zmluva určila nájom vo 
výške 1 100,– Sk/m2 na rok, lekári protesto-
vali a preto rokovania o zmluvných podmien-
kach pokračovali na pôde MsÚ Sládkovičove. 
Dňa 13. mája 2009 rokovala správna rada 
n. o. a vzala na vedomie informáciu o vzdaní 
sa z funkcie riaditeľa n.o. MUDr. Zdenka 
Móresa. Správna rada prerokovala žiadosti 
lekárov a odsúhlasila úpravu nájomného na 
pôvodných 1 000,– Sk/m2 za rok.

• V mesiaci marec 2009 sa z polikliniky odsťa-
hovali lekári MUDr. Vladimír Kubáni, všeobec-
ný lekár a MUDr. Ružena Záhončíkova, detská 
lekárka a otvorili ordinácie v obytnom parku 
Zátišie. V mesiaci apríl 2009 sme riešili petíciu 
obyvateľov Zátišia, ktorí tvrdili, že kúpili ro-
dinné domy v obytnom parku a s prevádzkou 
ordinácií nesúhlasia. Následne sme upozornili 
obidvoch lekárov, že porušujú Stavebný zákon 
a poskytujú zdravotnú starostlivosť v rozpore 
so zákonom 578/2004 Z.z.

• Na petíciu obyvateľov Zátišia lekári odpovedali 
petíciou, ktorú podpísali pacienti a v ktorej 
žiadali, aby ordinácie fungovali na Zatiší.

• Mesto Sládkovičovo po prerokovani žiadosti 
lekárov na zmenu účelu rodinných domov na 
ordinácie nevyhovelo. Na základe rozhodnutia 

Poliklinika n.o. Sládkovičovo 
(pokračovanie zo str. 1)

MsZ sme vydali záväzné stanovisko s tým, že 
so zmenou účelu nesúhlasíme. Neskoršie toto 
rozhodnutie napadli lekári cez krajský staveb-
ný úrad, podľa ktorého mestá a obce, ktoré sú 
aj stavebnými úradmi, nemôžu vydať záväzné 
stanovisko a svoje regulatívy môžu uplatniť 
cez územný plán. Na základe rozhodnutia 
krajského úradu regulatívy boli spracované 
v záväznej časti Konceptu ÚPN Sládkovičovo 
a boli schválené MsZ.

• Koncom júla 2009 Trnavský samosprávny 
kraj, ako príslušný orgán, zrušil obidvom 
lekárom povolenia na poskytovanie zdravotnej 
starostlivosti a podľa informácie MUDr. Ka-
taríny Naďovej, na základe ich žiadosti napr. 
MUDr. Vladimír Kubáni bude mať povolenie 
poskytovať zdravotnú starostlivosť v Galante, 
ale to neznamená, že Sládkovičovo ostane 
bez obvodného lekára. Ak na VÚC Trnava 
doručia žiadosť, ktorá splňa podmienky na 
vydanie povolenia na poskytovanie zdravotnej 
starostlivosti všeobecným lekárom (ktorý ta-
kéto povolenie dostane) bude mu patriť obvod 
Sládkovičovo.

Na záver: 
Súčasná situácia nevyhovuje nikomu. Mesto 

Sládkovičovo rieši sťažnosti občanov, dvom leká-
rom bolo zrušené povolenie na poskytovanie zdra-
votnej starostlivosti v Sládkovičove, ale najviac 
trpia pacienti, ktorí za lekármi chodia do Zátišia 
a s receptami do lekárne, ktorá je v areáli polik-
liniky. Veríme, že táto situácia bude vyriešená 
prospech nás všetkých za krátky čas. Dňa 5. au-
gusta 2009 sa konalo verejné zasadnutie MsZ, na 
ktorom som sľúbil, že zverejním výšku prenájmov 
podľa uzavretých vzájomných zmlúv pre všetkých 
lekárov v Poliklinike n. o. (v prípade MUDr. Ku-
bániho a MUDr. Záhončíkovej výšku prenájmu, 
ktorá im bola vyrátaná).

Výška prenájmov:
• Mgr. Alica Belovičová, Lekáreň AB, výška pre-

nájmu: 36,51 €/m2/rok, plocha: 124 m2, výška 
prenájmu za mesiac 377,27 € (11 366,– Sk),

• Marta Poórová, Očná optika, výška prenájmu: 
36, 51 €/m2/rok, plocha: 40 m2, výška prenáj-
mu za jeden mesiac 121,7 € (3 666,– Sk),

• MUDr. Milan Blšťák, Neodental s.r.o., výška 
prenájmu: 33,19 €/m2/rok, plocha: 68 m2, výš-
ka prenájmu za mesiac 188,07 € (5 666,– Sk),

• MUDr. Anna Kuštárová, výška prenájmu: 
33,19 €/m2/rok, plocha: 52 m2, výška prenájmu 
za mesiac 143,82 € (4 333 Sk),

• MUDr. Peter Kosler, výška prenájmu:      
21,90 €/m2/rok, plocha: 89 m2, výška prenájmu 
za mesiac 162,43 € (4 893,– Sk),

• MUDr. František Katona, výška prenájmu: 
33,19 €/m2/rok, plocha: 66 m2, výška prenájmu 
za mesiac 182,54 € (5 499,– Sk),

• MUDr. Ingrid Móresová, výška prenájmu: 
21,90 €/m2/rok, plocha: 69 m2, výška prenájmu 
za mesiac 126,92 € (3 794,– Sk),

• MUDr. Ružena Záhončíková, výška prenájmu: 
33,19 €/m2/rok, plocha: 83 m2, výška prenájmu 
za mesiac 129,56 € (6 916,– Sk),

• MUDr. Vladimír Kubáni, Saluber K&K s.r.o., 
výška prenájmu: 33,19 €/m2/rok, plocha: 
56,24 m2, výška prenájmu za mesiac 155,55 € 
(5 686,– Sk).

Okrem nájomného lekári platia režijné nákla-
dy a to za odber elektrickej energie, vody, tepla 
a za prevádzku spoločných priestrorov (chodby, 
čakárne). Výška nájmu za prevádzku spoločných 
priestorov je 100,– € za jeden mesiac. Pre lekárov, 
ktorí neordinujú celý týždeň (napr. MUDr. Kosler 
a MUDr. Móresová) bol tento poplatok znížený na 
60,– € za jeden mesiac.

Ing. Anton Szabó, primátor mesta

Tohoročné hody nám spestrili dve atraktívne podujatia. 
V piatok poobede na námestie dorazil za hlasitého trúbenia konvoj úžas-

ných staručkých automobilov a motocyklov (ako draci medzi nimi pôsobili 
Ferrari a Renault Alpine). Primátor mesta ocenil pohármi dvoch účastní-
kov akcie Galantský oval a občania si všetkých veteránov mohli poprezerať 

Sládkovičovské hody

a vyfotiť. Teší nás, že aj Sládkovičovo tu malo svojho zástupcu – krásnu 
zelenú Tatru 57B zvanú „Hadimrška” Ing. Alexandra Karsayho, ktorému 
gratulujeme k výsledku päťročnej práce na renovácii tohoto veterána. 

Druhým podujatím bolo vystúpenie rytierskeho divadla Excalibur z  Prahy. 
Statoční rytieri (aj tí menej statoční, ktorí sa usilovali zvíťaziť nečestne) 
a  krásna princezna predviedli  návštevníkom program plný napätia, vzruše-
nia, kaskadérskych kúskov a samozrejme všetkých disciplín rytierskych 
súbojov.        ES
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Kanalizačné prípojky

Mesto Sládkovičovo robí opätovne pasportizá-
ciu kanalizačných prípojok v meste a preto vy-
zýva občanov žijúcich v uliciach s vybudovanou 
verejnou kanalizáciou, aby sa v čo najkratšom 
čase (do konca decembra 2009) pripojili na ve-
rejnú kanalizáciu. V prípade, že už majú vybu-
dovanú kanalizačnú prípojku a nemajú uzav-
retú zmluvu s mestom, aby prišli na mestský 
úrad Sládkovičovo č. dverí 3 a uzavreli Zmluvu 
o pripojení na verejnú kanalizáciu a odvádzanie 
odpadových vôd do verejnej kanalizácie.

Výzva sa opiera o zákon č. 442/2002 Z. z. 
o verejných vodovodoch a verejných kanalizá-
ciách a o zmene a doplnení zákona č. 276/2001 
Z. z. o regulácii v sieťových odvetviach,

§ 23 ods. 2 vlastník nehnuteľnosti, na kto-
rej vznikajú odpadové vody, je povinný pripojiť 
nehnuteľnosť na verejnú kanalizáciu a splniť 

Mesto Sládkovičovo
zastúpené primátorom mesta Ing. Antonom Szabóom v súlade s § 5 

zákona NR SR č. 552/2003 Z.z. o výkone práce vo verejnom záujme a 
Výberového poriadku komisie pre výber kandidátov na funkciu vedúcich 
oddelení a iných organizačných útvarov MsÚ Sládkovičovo a riaditeľov 

organizácií zriadených mestom Sládkovičovo zo dňa 7. mája 2003 
vyhlasuje výberové konania na obsadenie funkcie:

riaditeľ Technických služieb Sládkovičovo, 
príspevková organizácia.

Podmienky:
• vysokoškolské vzdelanie II. stupňa, 
• kvalifikačné predpoklady v zmysle zákona č. 552/2003 Z. z. o výkone 

práce vo verejnom záujme,
• minimálne 5 ročná odborná prax,
• práca na PC,
• riadiace a manažérske schopnosti, 
• zodpovednosť a vysoké pracovné nasadenie,
• komunikačné a prezentačné schopnosti, 
• vodičský preukaz skupiny B,

Požadované doklady:
• overená fotokópia dokladu o najvyššom vzdelaní, 
• profesijný štruktúrovaný životopis,
• výpis z registra trestov nie starší ako 3 mesiace,
• prehlásenie s nasledujúcim textom: „Poskytnutím svojich osobných 

údajov v rozsahu životopisných dát uvedených v profesijnom štruk-
túrovanom životopise pre mesto Sládkovičovo, IČO 00306177, dávam 
súhlas k ich spracovaniu, uchovaniu v personálnej databáze“ – vlast-
noručný podpis a dátum.

Obálku označte nasledovne: Výberové konanie − riaditeľ Technic-
kých služieb Sládkovičovo.

Prihlášky do výberového konania spolu s požadovanými dokladmi je 
potrebné zaslať alebo osobne doručiť na adresu: Mestský úrad, Fučíkova 
329, 925 21 Sládkovičovo. 

Termín odovzdania prihlášok do výberového konania je do 31. augusta 
2009 do 12.00 hod. Poštou odoslaná prihláška do výberového konania 
musí byť najneskôr 31. augusta 2009 u vyhlasovateľa už doručená. 

 Ing. Anton Szabó, primátor mesta

Mesto Sládkovičovo vyhlasuje 
výberové konanie

Zabezpečovanie funkcie stavebného úradu vykonáva mesto (obec) 
v rámci preneseného výkonu štátnej správy podľa zákona č.416/2001 
Z.z. o prechode niektorých pôsobností z orgánov štátnej správy na obce 
a na vyššie územné celky v znení neskorších zmien a doplnkov od 
1. januára 2003. 

Mesto Sládkovičovo prechod týchto kompetencií vykonáva prostred-
níctvom Spoločného stavebného úradu, ktorý má sídlo na Fučíkovej 
ulici č. 340, Sládkovičovo. 

Spoločný stavebný úrad zabezpečuje prechod kompetencií aj pre na-
sledovné obce Abrahám, Hoste, Pusté Úľany a Veľký Grob.

Počet zamestnancov úradu je dva, organizačne je úradovňa začle-
nená do organizačnej štruktúry Mestského úradu Sládkovičovo a čin-
nosť spoločnej úradovne riadi primátor mesta Sládkovičovo.

Stavebný úrad, zastúpený primátorom mesta alebo príslušným sta-
rostom obce, vykonáva správne konania, ktorých výsledkom sú roz-
hodnutia o umiestnení stavby, povolení stavby, o zmene stavby pred 
dokončením, o kolaudácii stavby, o zmene v užívaní stavby, o povolení 
alebo nariadení odstránenia stavby. Stavebný úrad nariaďuje zabez-
pečovacie a udržiavacie práce na stavbách, vykonáva štátny stavebný 
dohľad. Pri porušení stavebného zákona ukladá pokuty a vykonáva 
vyvlastňovacie konanie. 

Právomoc stavebného úradu nadobudlo mesto (obce) v zmysle hore-
uvedeného zákona a v správnom konaní vedenom podľa príslušných 
ustanovení stavebného zákona je kompetentné vecne rozhodnúť, pri-
čom správnym orgánom oprávneným konať o právach, právom chráne-
ných záujmoch alebo povinnostiach právnických osôb a fyzických osôb 
je primátor mesta (starosta obce). 

Pri zabezpečovaní činnosti stavebného úradu obec nie je v pozícii 
samosprávy, ale túto činnosť vykonáva ako prenesený výkon štátnej 
správy. Ide o dve samostatné nezávislé pôsobnosti mesta (obce).

Ing. Lívia Hakszerová, 
vedúca Spoločného stavebného úradu v Sládkovičove 

Informácia o kompetenciách 
stavebného úradu

 Dobrá správa pre tých, ktorí majú záujem odkúpiť stavebný po-
zemok v lokalite IBV Budovateľská. Mesto Sládkovičovo už má 
pozemky vyňaté z pôdného fondu a pokračuje vo vypracovaní 
projektovej dokumentácie na výstavbu inžinierskych sietí. 
 V tejto lokalite v blízkej budúcnosti bude k dispozícií 40 sta-
vebných pozemkov pre výstavbu rodinných domov. Veľkosť sta-
vebných pozemkov bude 900 m2.

Ing. Anton Szabó, primátor mesta

IBV Budovateľská pokračuje 

technické podmienky týkajúce sa najmä mies-
ta a spôsobu pripojenia na verejnú kanalizáciu 
a uzatvoriť zmluvu o pripojení s vlastníkom 
(mesto Sládkovičovo) verejnej kanalizácie, ak 
v obci, na ktorej území sa nehnuteľnosť nachá-
dza, je zriadená a vlastník nehnuteľnosti nemá 
povolenie príslušného orgánu štátnej správy na 
iný spôsob nakladania s odpadovými vodami; 
v prípade, že sa kanalizačná prípojka považuje 
za vodnú stavbu, vlastník nehnuteľnosti túto 
povinnosť nemá.

§ 40 ods.1 priestupku na úseku verejných vo-
dovodov a kanalizácií sa dopustí, 
d) ten, kto vypúšťa odpadové vody do verejnej 

kanalizácie cez domové čistiarne odpado-
vých vôd a žumpy v prípade, že súčasťou 
verejnej kanalizácie je čistiareň odpadových 
vôd, ktorá zabezpečuje zodpovedajúce čiste-

nie odpadových vôd v súlade s povolením na 
nakladanie s vodami, 

e) vlastník nehnuteľnosti, na ktorej vznikajú 
odpadové vody, ak nepripojí nehnuteľnosť na 
verejnú kanalizáciu a nesplní technické pod-
mienky týkajúce sa najmä miesta a spôsobu 
napojenia na verejnú kanalizáciu a neuzat-
vorí zmluvu o pripojení s vlastníkom verejnej 
kanalizácie, ak v obci, na ktorej území sa ne-
hnuteľnosť nachádza, je zriadená a vlastník 
nehnuteľnosti nemá povolenie príslušného 
orgánu štátnej správy na iný spôsob nakla-
dania s odpadovými vodami; v prípade, že 
sa kanalizačná prípojka považuje za vodnú 
stavbu, vlastník nehnuteľnosti túto povin-
nosť nemá

Ing. Soňa Dömötörová, referent ŽP
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 Rokovanie zasadnutia MsZ otvoril a viedol 
primátor mesta Ing. Anton Szabó a konalo sa 
podľa schváleného programu.

V bode interpelácia poslancov vystúpili:
• poslankyňa PhDr. Pethőová upozornila 

na zatekanie vody do kostola a žiadala 
problém doriešiť odkanalizovaním, tak-
tiež žiadala upraviť terén pred kostolom,

• odpovedal primátor mesta, že v minulosti 
už bol urobený odvodňovací žľab, ale pri 
prívalových dažďoch nepostačuje, na-
koľko mesto nemá finančné prostriedky, 
naviac odporúča 50 % realizovať z finan-
cií, ktoré cirkev dostala v rámci rozpočtu 
mesta a dodal, že vsakovacie jamy sa 
budú robiť aj v ďalších častiach mesta,

• poslanec Németh sa dotazoval, kedy sa 
začne s opravou autobusovej zastávky 
na Novom Dvore, na ktorú sú v rozpočte 
mesta určené financie,

• odpovedal primátor mesta, že ak je to 
schválené v rozpočte, práce budú vykona-
né,

• poslanec MVDr. Bartaloš oznámil, že 
v časti Sládkovičova dňa  4. augus-
ta 2009 nebol elektrický prúd, konkrétne 
aj na termálnom kúpalisku, o čom nebol 
nikto informonaný a žiadal, aby mesto 
takéto informácie oznamovalo včas,

• odpovedal primátor mesta, že energetické 
závody majú povinnosť odstávku ozna-
movať vopred, ale v tomto prípade nebolo 
žiadne hlásenie, zrejme išlo o poruchu,

• poslankyňa Frantová – pýtala sa, či sa 
v letných mesiacoch nedá zorganizovať 
aspoň jedenkrát mesačne zber a odvoz 
zelene, nakoľko páliť ju je zakázané 
a obyvatelia ju nemajú kde dávať, 

• odpovedal primátor mesta, že mesto 
má problém s financiami a táto služba 
sa môže vykonávať, ale obyvatelia si ju 
musia platiť, nejde o veľké financie,

• Ing. Magnus doplnil odpoveď, že v zmysle 
VZN mesto zabezpečí zber biologického 
odpadu na požiadanie a po zaplatení. 

Hlavná kontrolórka mesta JUDr. Andrea Kla-
buzai vykonala kontrolu plnenia uznesení 
z 25. a 26. zasadnutia MsZ, kde skonštatova-
la, že uznesenia sú splnené.

Poslanci prerokovali a schválili nasledov-
né uznesenia:
• Koncept územného plánu mesta Sládko-

vičovo, 
• dodatok č. 1 k Všeobecne záväznému 

nariadeniu č. 62/2008 o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákla-
dov v školách a školských zariadeniach 
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Slád-
kovičovo,

• člena Dozornej rady OSZ PASKO n. o., 
Ing. Soňu Dömötörovú, 

• člena Správnej rady OSZ PASKO n. o., 
primátora mesta Ing. Antona Szabóa,

• rozšírenie Správnej rady Poliklinika 
Sládkovičovo n. o., J. Dalloša 1354, 925 
21 Sládkovičovo o nasledovných členov: 
Viliama Brunnera, Editu Frantovú, Mgr. 
Máriu Halásovú, Ing. Alexandra Karsaya, 
Mgr. Ladislava Szkladányiho, Agátu Ze-

27. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove
5. augusta 2009 

linkovú, Jána Németha. PhDr. Pethöová 
doterajšia členka správnej rady sa vzdala 
členstva,

• odpredaj pozemku parc. registra 
E č. 308/4 záhrada vo výmere 180 m2, 
parc. č. 308/3 záhrada vo výmere 115 
m2, parc. č. 308/2 záhrada vo výmere 77 
m2 a parc. č. 308/1 záhrada vo výmere 
318 m2 za cenu 33,19 €/m2 (1 000,- Sk/m2) 
Silvestrovi Ostrožanskému, 

• vypísanie verejnej obchodnej súťaže na 
odpredaj prevádzkovej budovy FK Slavoj 
Sládkovičovo, s. č. 1366, na pozemku 
parc. č. 2676/1, vedeného na LV č. 1705 
k.ú. Sládkovičovo za cenu znaleckého 
posudku,

• príspevok pre Centrálny krízový fond re-
gionálnej a miestnej samosprávy TSK vo 
výške 0,50 € na jedného obyvateľa (5 700 
× 0,50 € t. j. 2 850,– €) v zmysle štatútu 
Centrálneho krízového fondu, článku VII. 
bod 2,

• druhú úpravu rozpočtu mesta Sládko-
vičovo na rok 2009 v objeme 65 515,– €, 
kde celková výška rozpočtu sa po úprave 
zvýši o 36 044,– €,

• vypísanie verejnej obchodnej súťaže 
ohľadne odpredaja ornej pôdy vo vlast-
níctve mesta Sládkovičovo vo výmere 
601 369 m2, 

• Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavné-
ho kontrolóra mesta Sládkovičovo na II. 
polrok 2009.

Diskusia: 
• zástupca primátora mesta p. Bende sa 

dotazoval na ďalší postup TaBP Sládkovi-
čovo, nakoľko konateľ sa vzdal funkcie, či 
by sa nemalo zvolať valné zhromaždenie.

• odpovedal primátor mesta, ktorý citoval 
zákon, podľa ktorého funkcia konateľa 
končí, keď ju prijme valné zhromaždenie 
a zároveň zvolí nového konateľa.

• riaditeľ TS Sládkovičovo Ing. Magnus 
zdôraznil, že je nutné urobiť analýzu 
zotrvania mesta v OSZ PASKO n. o. a pri 
tejto nevychádzať iba z údajov OSZ PAS-
KO n. o., ale aj od iných subjektov, napr. 
recyklačný fond a odberateľov vyseparo-
vaných komodít,

• primátor mesta reagoval, že mesto Slád-
kovičovo má výborné výsledky v sepa-
rovaní, ale samostatne nemáme toľko 
výhod. Pre odberateľov je výhodné, keď sa 
nespájame. 

• primátor mesta predstavil Mgr. Chláde-
kovú, novú riaditeľku Technologického 
inkubátora Inovatech Sládkovičovo,

• poslankyňa PhDr. Pethőová predložila 
návrh na zrušenie pracovných zasadnutí 
mestského zastupiteľstva a všetky body 
prejednávať na verejných zasadnutiach 
pre lepšiu informovanosť občanov. Ďalej 
žiadala predložiť finančné vyhodnotenie 
Sládkovičovských kultúrnych dní za roky 
2008 a 2009,

• odpovedal primátor mesta – na pra-
covnom zasadnutí mestského zastu-
piteľstva sa preberajú presne tie body, 
ako na verejných, ale na pracovných je 
väčší priestor získať informácie naviac 
a hlavne poslanci MsZ majú dva týždne 

na doplnenie si informácií k prejednáva-
ným uzneseniam. Občania určite neprídu 
o žiadne informácie, nakoľko na verej-
nom zasadnutí sa môžu pýtať k daným 
bodom. Primátor mesta sa prikláňa 
k doterajšej koncepcii zasadnutí,

• poslanci Mgr. Bagi a Mgr. Halásová sa 
priklonili k názoru primátora, nakoľko 
na pracovnom zasadnutí získajú prvotné 
informácie a do verejného zasadnutia si 
ich doplnia,

• zástupca primátora p.Bende podporil 
návrh PhDr. Pethőovej, aj keď nie je za 
úplné zrušenie pracovných zasadnutí, 
výsledky by sa nemali brať ako nemenné. 

• občianka mesta p. Pelecová potvrdila, že 
občania sú málo informovaní, aj keď ona 
sa zúčastnila zasadnutia prvýkrát. V ďal-
šom sa informovala, kedy bude mesto 
konať vo veci zrúteného plotu jej susedov, 
ktorí znečisťujú jej záhradu aj okolie 
a kedy bude v meste ďalší obvodný lekár, 
nakoľko nie všetci občania sú ochotní 
cestovať do Galanty,

• odpovedal primátor mesta, že mesto po-
stavilo polikliniku, kam sa presťahovali 
lekári okrem dvoch, ktorí prešli ordinovať 
do iných priestorov, v ktorých však do-
posiaľ nemajú povolenie na ordinovanie, 
teda robia protizákonne. Keby sa chceli 
vrátiť do polikliniky, môžu okamžite 
nastúpiť,

• zástupca primátora mesta p. Bende 
poukázal na to, že s lekármi prebiehali 
rokovania o podmienkach prenájmu 
priestorov v poliklinike a dvaja lekári 
mali už vtedy kúpené rodinné domy na 
Zátiší. Občania si takýto postup nezaslú-
žia,

• poslankyňa PhDr. Pethőová navrhla 
urýchlene rokovať s MUDr. Kubánim a aj 
s detskou lekárkou,

• riaditeľka MsKS p. Sudová informovala, 
že mesto získalo finančné prostriedky na 
vydanie publikácie o Karolovi Kuffnerovi 
a pozvala prítomných na kultúrne akcie, 
ktoré sa budú konať v mesiacoch august 
a september.

I N Z E R ÁT

Práca pre každého, 
viac info na 0908 404 954 

P O Ď A K O VA N I E
Občianka nášho mesta p. Berta Rigová 
ďakuje primátorovi Ing. Antonovi 
Szabóovi za pomoc pri odstránení 
skládky odpadu v susednej nehnuteľ-
nosti,  ktorá jej už dlhé roky zneprí-
jemňovala život.
Ďakujem.
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MO Slovenského zväzu záhradkárov pozýva občanov na výsta-
vu ovocia a zeleniny spojenú s odbornou poradenskou službou, 
ktorá sa uskutoční 19. a 20. septembra 2009 s nasledovným prog-
ramom:

sobota 19. septembra 2009
10.00 hod. – otvorenie výstavy – vstupná hala Inovatechu, 
14.00 hod. – vyhodnotenie súťaže o najkrajšiu predzáhradku 
    a odovzdávanie cien,
20.00 hod. – ukončenie prvého dňa výstavy,

nedeľa 20. septembra 2009
9.00 hod. – otvorenie druhého dňa výstavy,
18.00 hod. – ukončenie výstavy.

Na výstave môžu výsledky svojej pestovateľskej práce prezentovať všetci 
občania. Vzorky na výstavu môžete odovzdať v piatok 18. septembra 2009 
od 13.00 do 19.00 hod. Bližšie informácie vám podá predseda MO SZZ Ján 
Németh na tel. č. 0904 328 111 alebo pracovníčky v mestskej knižnici 
v Inovatechu. Tri najkrajšie vzorky budú ocenené. Prvý návštevník výsta-
vy bude odmenený malým darčekom. Tešíme sa na vašu účasť.

Ján Németh, predseda MO SZZ

...a prišiel čas na každoročné 
oslavy MDD. Všetci sme sa na ne 
tešili tým viac, že boli 20. jubilejné. 
Pripravili sme sa na toto športovo–
zábavné popoludnie so všetkým, čo 
k tomu patrí. Od občerstvenia, hud-
by, darčekov, športových disciplín, 
futbalového zápasu, opekačky až 
po ohňostroj. To sme ale netušili, 
že to najhlavnejšie nám bude chý-
bať. Bolo to počasie, ktoré nám ne-
prialo, tak sme boli prinútení akciu 

Počasie nám neprialo

preložiť. No ale ani magická 20-tka, 
čiže 20. jún nám nepriniesol slneč-
ný deň. Od rána sa na nás obloha 
mračila a v čase, keď sa všetko 
malo začať, spustil sa neutíchajúci 
dážď. Až o piatej poobede prestalo 
pršať a vtedy nastúpili na ihrisko 
naše dve mužstvá ženatí – slobod-
ní, aby odohrali svoj každoročný 
duel. Na prekvapenie nás všetkých 
zvíťazili ženatí tesným výsledkom 
8:7. Počas zápasu sa diváci mohli 

občerstviť v bufete a pochutnať si 
na výbornom guláši, pečenej rybke 
i vynikajúcich koláčikoch. 

Detičky boli trošku smutné, že aj 
ony nemohli predviesť svoje zdat-
nosti v športových disciplínach, ale 
úsmev na tvárach im vyčarili dar-
čeky, ktoré sme im zakúpili vďaka 
našim sponzorom a to: MsÚ Slád-
kovičovo, Hordeum s.r.o., Sema 
HŠ Nový Dvor, p. Zoltán Szeméth 
Malá Mača, Elmonop Sládkovičovo 
– p. Valo, Labužník Sládkovičovo 
– Mgr. Szkladányi, Autoprofit Ga-
lanta, p. Anton Szabó – primátor 
Sládkovičova, Elektroopravy p. Vr-
bovský, Stavebniny Poros p. Kanis 
a p. Ľudovít Boleček. No aj títo naši 
malí – veľkí športovci dokázali, že 
vedia prekvapiť, pretože pre mňa 
pripravili krásne poďakovanie 
i nádherný, ručne vyrobený darček 
od nášho spoluobčana p. Bohuša 
Ďuríčka. 

Boli to veľmi dojímavé a neza-
budnuteľné okamihy, za čo im 
veľmi pekne ďakujem. Po skončení 
futbalového zápasu sme zapálili tá-

Pozvánka na výstavu ovocia a zeleniny

borák a zábava pokračovala. 
Tak, ako sme ráno neverili, že 

budeme môcť deťom i všetkým ob-
čanom urobiť pekný a zábavný deň, 
tak ku koncu akcie sme boli, dovo-
lím si hovoriť za všetkých zúčast-
nených, spokojní a šťastní, i keď 
trošku unavení. Tento náš jubilej-
ný MDD sme ukončili nádherným 
ohňostrojom a žiaru sme nevideli 
len na oblohe, ale aj v očkách na-
šich ratolestí, ktoré ho s úžasom 
pozorovali. 

Vážení občania, dovoľte mi, aby 
som ešte raz poďakoval našim vyš-
šie vymenovaným, vzácnym spon-
zorom za ich či už finančnú alebo 
materiálnu podporu a ľudský po-
stoj k takýmto podujatiam a pra-
jem im veľa zdravia a veľa podnika-
teľských úspechov. Verím, že o rok 
k nám bude počasie zhovievavejšie 
a že sa všetci v plnom zdraví stret-
neme na ihrisku v Novom Dvore. 
Do videnia.

Ján Németh, 
posl. vol. obv. Nový Dvor

10. výročie podpísania dohody o spolupráci 
medzi obcami Sládkovičovo a Csorvás

V rámci oslavy 10. výročia Dohody 
o spolupráci medzi družobnými obca-
mi Sládkovičovo a Csorvás pozývame 
občanov v sobotu 29. augusta 2009 
na tieto oslavy s nasledovným prog-
ramom:

• o 9.30 hod. na otvorenie výstavy 
fotografií v hale technologického 
inkubátora, 

• o 15.00 hod. na slávnostné odhalenie 
pamätnej tabule k 10. výročiu pod-
písania dohody o spolupráci medzi 
družobnými obcami, 

• o 17.30 na sadenie stromu priateľstva,
• a na kultúrny program, ktorý sa 
bude konať na námestí pred techno-
logickým inkubátorom Inovatech od 
19.00 hod.

Partnerský vzťah 
miest Sládkovičovo 
a Csorvás trvá už 10 
rokov. V roku 1999 
podpísali tieto mestá 

Dohodu o spolupráci. V  tomto roku si pripomí-
name okrúhle, 10-ročné jubileum družobného 
partnerského vzťahu. Dohodu za Csorvás podpí-
sal vtedajší i súčasný primátor Csorvásu Meny-
hért Szilágyi a za Sládkovičovo bývalý primátor 
Ing. Kornel Somogyi. 

Všetko sa začalo spoluprácou citarových sú-
borov. Citarový súbor Dióhéj pravidelne vystu-
poval v Csorvási už od roku 1995 a viackrát 
pred podpísaním vzájomnej dohody sme aj my 
privítali hudobníkov z Csorvásu. Hnacím mo-
torom vzájomných vzťahov v Csorvási je Betka 
Hugyiová, rod. Klúčiková, predsedníčka Sloven-
skej samosprávy a za Sládkovičovo je to Bc. Béla 
Zsille, poslanec MsZ a predseda MO Csemadoku 
v Sládkovičove. Vzájomná spolupráca je príno-
som pre obidve mestá hlavne v oblasti kultúry 

a menšinovej politiky. V Csorvási pracuje okrem 
slovenskej samosprávy aj rumunská a rómska 
menšinová samospráva.

Na hlavnom námestí v Csorvási sú štyri kos-
toly rôznych cirkví. Dodnes nás očarí táto rôz-
norodosť, ktorá zjavne nikomu nevadí. Vzájomná 
tolerancia a stretávanie rôznych kultúr boli vždy 
hlavným prínosom úspešnej spolupráce medzi 
mestami Sládkovičovo a Csorvás. Z príležitosti 
okrúhleho jubilea sú pripravené obojstranné ak-
cie. Najprv sa 19. a 20. augusta 2009 stretne-
me v Csorvási a potom 28. a 29. augusta 2009 
v Sládkovičove. Na programe je obojstranná 
deklarácia zámeru pokračovať v spolupráci, ako 
aj stretnutie a spoločné zasadnutie mestských 
zastupiteľstiev z Csorvásu a Sládkovičova.

Pri príležitosti tohoto jubilea by som chcel 
poďakovať každému, kto svojou prácou prispel 
k rozvíjaniu vzájomných vzťahov medzi mestami 
Sládkovičovo a Csorvás.

Ing. Anton Szabó, primátor mesta
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Agáta Zelinková,
poslankyňa MsZ Sládkovičovo

Agáta Zelinková, podnikateľka, 
poslankyňa MsZ Sládkovičovo už druhé 
volebné obdobie.

● Pani Zelinková, vy ste podnikateľka 
a preto by nás zaujímalo, ako funguje 
spolupráca mesta s podnikateľskou sfé-
rou. V minulom rozhovore (z roku 2005) 
ste vyjadrili názor, že v tejto oblasti má 
miestna samospráva ešte značné rezervy. 
Zlepšila sa situácia?

Stav sa veľmi nezmenil. Každý podnikateľ má 
asi svoje skúsenosti, niektorý lepšie, iný možno 
horšie. Snahy o založenie združenia podnikate-
ľov mesta sa nerealizovali. Pozitívne je, že máme 
v meste podnikateľské subjekty, ktoré s mestom 
úzko spolupracujú a podporujú mestské aktivi-
ty. 

● Celé leto vás stretávame na Termálnom 
kúpalisku Vincov les (bohužiaľ nie v plav-
kách pri bazéne, ale v plnom pracovnom 
nasadení). Letná sezóna sa prehupla do 
poslednej tretiny a preto je už čas na 
hodnotenie. Môžete nám povedať pár slov 
o tom, ako ste spokojná s tohoročnou 
sezónou a aké odozvy máte od turistov 
a návštevníkov kúpaliska?

Tohtoročnú sezónu negatívne poznačili dva 
faktory – zlé počasie a hospodárska kríza. S po-
časím nič nenarobíme, júnové a júlové dažďové 
a búrkové týždne výrazne znížili počet návštev-
níkov. Teraz sa počasie zlepšilo, ale návštevníci 
sú nútení šetriť. Hoci sa ceny vstupného aj ceny 
za služby a stravovanie nezvýšili a aj v porovnaní 
s ostatnými kúpaliskami v regióne rozhodne nie 
sme „drahí“,  tržby sú nižšie ako vlani. Chápem, 
že pre štvorčlennú rodinu deň na kúpalisku nie 
je lacnou záležitosťou a každý šetrí, kde sa dá. 
A tak návštevníci zaplatia vstupné, ale na ostat-
ných službách šetria. Väčšina návštevníkov je 
na kúpalisku spokojná predovšetkým s čistotou 
v areáli, s kvalitou vody v bazénoch aj s pestrou 
ponukou stravovania. Populárne je piatkové 
nočné kúpanie, vodný aerobik a atrakcie pre 
deti. Sobotné kultúrne programy si tiež našli 
svojich návštevníkov a je na škodu veci, že nie-
ktorí z nich sa „nevpracú do kože“. Trocha kul-
túrnosti, ohľaduplnosti a poriadkumilovnosti by 
nezaškodilo. Pracovníci kúpaliska i prevádzko-
vatelia bufetov a predajní sa všemožne usilujú, 
aby boli návštevníci spokojní, no vždy sa nájde 
nejaký problém. Všetkým sa nikdy nezavďačíte.

 ● Aké zlepšenia ponuky služieb by ešte 
návštevníci privítali? 

Do budúcnosti by som navrhovala hľadať fi-
nancie na stavbu tobogánov, lebo táto atrakcia 
návštevníkom chýba. V priestoroch po zlikvido-
vaných starých bufetoch by bolo možné zriadiť 
relaxačné centrum, kde by si návštevníci mohli 
v pokoji, v tieni posedieť. To chýba hlavne star-
ším ľuďom, ktorí sa prídu vykúpať do termál-
neho bazénu, ale potom nechcú ležať na slnku 
alebo sedieť pri rušných bufetoch, ale privítali 
by pokojné posedenie. 

● V ktorej oblasti má naše kúpalisko ešte 
rezervy?

Zlepšiť by sa mala propagácia kúpaliska a to 
prostredníctvom tlače, televízie, rozhlasu aj in-
ternetu. Informácie o kúpalisku by sa mali do-
stať do celoslovenskej i medzinárodnej ponuky 
dovolenkových destinácií, lebo iba tí návštev-
níci, ktorí o nás vedia, môžu prísť. Dnes už sa 
nedá spoliehať na „ústne šírenie dobrých zvestí“ 
a mesto by malo kúpalisko ďaleko viacej propa-
govať. V krásne teplé víkendy je areál plný až 
na prasknutie, ale je potrebné prilákať návštev-
níkov aj vo všedné dni a dovolenkárov, ktorí tu 
ostanú viac dní.

● Na kúpalisku nám vyrástlo krásne 
Kongresové, informačné a poradenské 
centrum s relaxačným komplexom. 
Možete čitateľov informovať o tom, kedy 
bude tento komlex otvorený pre verejnosť 
a aké služby bude poskytovať svojim 
návštevníkom?

Moja odpoveď vás asi neuspokojí. Môžem iba 
skonštatovať, že momentálny stav je taký, že 
budova komplexu aj s krytým bazénom sú sko-
laudované, ale na spustenie 100%-nej prevádzky 
je potrebné celú budovu ešte vybaviť technikou 
a nábytkom. Zatiaľ mesto nemá financie na do-
končenie tohto projektu, hoci malú časť financií 
sme získali v rámci projektov cezhraničnej spo-
lupráce z fondov EÚ. Z rozpočtu mesta, ktorý 
musíme z dôvodu nízkych príjmov priebežne 
upravovať, sa takáto veľká investícia nedá utia-
hnúť a tak nám ostáva iba dúfať, že sa nám 
podarí získať financie z niektorého operačného 
programu. Otázne je aj vlastné fungovanie tohto 
komplexu, lebo takzvaná „kongresová turistika“, 
ktorá mala byť hlavnou náplňou fungovania 
komplexu, momentálne stagnuje a aj najväčšie 

a najúspešnejšie firmy v dobe krízy škrtajú vo 
svojich rozpočtoch v prvom rade náklady na túto 
oblasť.

 
● Ďakujeme za informácie z kúpaliska. 

Ďalšia otázka sa už bude týkať života 
mesta, lebo leto sa za pár dní skončí 
a všetko sa vráti do všedných koľají. Čo 
podľa vášho názoru v tých sládkovičov-
ských koľajách najviac škrípe, či menej 
poeticky povedané, ktorý problém našich 
obyvateľov najviac trápi?

Problémov je veľa, niektoré sa riešia pribežne, 
iné (tie finančne náročné) musia počkať. Ja by 
som spomenula sféru obchodu, kde sa mestu 
nedarí prilákať do Sládkovičova niektorý z ob-
chodných reťazcov a tak sú naši občania nútení 
nakupovať iba v Jednote. Bohužiaľ, ani sľubné 
rokovania s Lidlom nám nevyšli a firma od plá-
nu vybudovať v Sládkovičove predajňu odstúpi-
la. Tento problém ostáva stále nevyriešený a ani 
v najbližších rokoch sa pravdepodobne nevyrie-
ši, lebo všetky reťazce z dôvodu hospodárskej 
krízy svoje rozvojové plány zoškrtávajú a malé 
mestečko s 5 600 obyvateľmi pre nich nie je 
zaujímavé. 

Ďalšou problematickou oblasťou je školstvo. 
Takmer na každom zastupiteľstve rokujeme 
o  finančných problémoch našich škôl a o zlom 
technickom stave školských budov. Rekonštruk-
cia spojenej školy, ktorá práve prebieha určite 
prispeje k zvýšeniu úrovne tejto školy a dúfa-
me, že vedenie i pedagógovia sa vo vynovených 
priestoroch budú môcť naplno venovať pedago-
gickej práci a tak sa zvýši kredit, ktorý škola 
v posledných rokoch stratila.

Problematiku zdravotníctva nebudem komen-
tovať, lebo článok na túto tému napísal pán pri-
mátor. 
Ďakujeme za rozhovor.

Opäť úspešný projekt

Naša škola sa v rámci neustáleho skvalitňovania vyučovacieho procesu 
zapája do rôznych projektov. Tento rok sme podali dva projekty v rámci 
Otvorenej školy 2009. Jeden z nich bol úspešný. Ako jedna zo štyroch škôl 
v Trnavskom kraji sme tým získali možnosť vybaviť jednu triedu elektro-
nickou katedrou a kvalitnými počítačmi. Súčasťou učebne bude aj da-
taprojektor a možnosť výuky prostredníctvom e-Learningu. 

Učebňu budú celoročne využívať nielen žiaci našej školy, ale možnosť 
dostanú aj ich rodičia. Projekt bude realizovaný od septembra 2009.

Mgr. Viera Petrovičová, zástupkyňa riad. školy Spojená škola, 
Školská 212, Sládkovičovo
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Pohľad na posledný mesiac školského roka

Hoci žiaci základnej školy Sándora Petőfiho s vyučovacím jazykom ma-
ďarským v týchto dňoch „aktívne“ oddychujú, pozrime sa späť na posled-
ný mesiac školského roka, ktorý bol veľmi bohatý na rôzne aktivity.

● Začiatkom mesiaca sme oslávili deň detí a žiaci, ktorí boli aktívni pri 
zbere papiera, sa za odmenu mohli kúpať na Vincovom lese.

● Naši deviataci boli na výlete v Štúrove na termálnom kúpalisku Va-
das. Po príchode si pozreli ostrihomskú baziliku, klenotnicu, hrobku, 
a z kupoly baziliky si pozreli obe mestá a Dunajský ohyb – Duna 
kanyar. Po večeroch sa prechádzali po pešej zóne a ochutnali všetky 
zmrzliny. Posledný deň sa zúčastnili adrenalínovej túry na bojovom 
vozidle, čo bolo veľkým zážitkom pre všetkým zúčastnených.

● 25. júna sa žiaci IX. triedy rozlúčili s pedagógmi a ostatnými žiakmi 
našej školy. So smútkom zanechali svoju školu, poďakovali sa za 
pomoc učiteľom i rodičom.

● 27. júna na Sládkovičovských kultúrnych dňoch vystúpili i žiaci na-
šej školy. Tí najmenší, škôlkári, sa obecenstvu predstavili tančeným 
programom, po  nich vystúpil tanečný súbor Ágacska a bábkový sú-
bor Diócska. Naše speváčky opäť očarili divákov známymi piesňami 
a šlágrami. Odmenou im bol obrovský potlesk.

● 30. júna každý žiak dostal odmenu za svoju celoročnú prácu – vy-
svedčenie a naša škola zatvorila svoje brány na letné prázdniny.

Slávnostné otvorenie nového školského roka bude 2. septembra 2009, 
o 8.00 hodine v areáli základnej školy na Abrahámskej ulici.

Mgr. Katarína Baloghová

Spoločnosť Masterplast Group Zrt. so síd-
lom v Maďarsku (Sárszentmihály) je uznáva-
ná v strednej a východnej Európe ako výrobca 
a distribútor stavebného materiálu. V súčasnos-
ti má dcérske spoločnosti v osemnástich štátoch 
sveta. Master Plast s. r. o vznikla na Slovensku 
v roku 1999 a od roku 2008 pôsobí i v našom 
meste. Od svojho vzniku spoločnosť podporuje 
svoje okolie rôznymi humanitárnymi i sociálny-
mi aktivitami. Projektom Letný tábor pre deti 
ZŠ sa spoločnosť rozhodla podporiť predovšet-
kým sládkovičovské deti zo sociálne znevýhod-
nených rodín.

Na týždňovom tábore od 9. do 15. augus-
ta 2009 sa zúčastnilo 26 detí zo slovenskej 
i maďarskej základnej školy a 4 pedagogickí 
pracovníci. Vedúca projektu je Mgr. Edita Ma-
darászová, pedagóg CVČ, ktorá má dlhoročné 
skúsenosti s organizovaním letných táborov.

Tábor je situovaný v krásnom prostredí Füle 
– Sándorkapuszta v penzióne Tibor – Tanya, len 
pár kilometrov od Balatonu. Okrem výletov na 
Balaton a do blízkeho okolia deti absolvovali 
rôzne hudobné, spevácke aktivity, tvorivé diel-
ne, jazdu na koni, športové a zábavné súťaže. 

Letný tábor v Maďarsku pre deti zo základných škôl 
v Sládkovičove

Nechýbala ani opekačka, grilovačka, či odmeny 
pre deti za snaživosť vo forme pekných a hod-
notných darčekov.

Mesto Sládkovičovo, ktoré minulé roky orga-
nizovalo počas letných prázdnin denné tábory, 
v tomto roku na základe tejto krásnej aktivity 
firmy Master Plast s.r.o. od organizácie upus-
tilo a finančne prispelo deťom na táborové ak-

Medzi neduhy konzumného spô-
sobu života dnešného človeka jedno-
značne patrí nedostatok pohybu. Nie-
kto by si myslel, že detí sa to netýka. 
Opak je pravdou. Už deti v útlom veku 
najradšej vysedávajú pred televízormi 
alebo počítačmi, následkom čoho sa 
u nich čoraz častejšie vyskytujú civi-
lizačné ochorenia ako je zlé držanie 
tela, poruchy pohybového aparátu, 

Projekt podporený Trnavským samosprávnym krajom

bolesti chrbtice, hlavy a obezita.
Vedeniu mesta spolu s vedením 

škôl veľmi záleží na zdravom vývine 
našich detí a žiakov. Preto na Výzvu 
Trnavského samosprávneho kraja 
o podpore zdravia a prevencii cho-
rôb mesto Sládkovičovo vypracovalo 
projekt Prevencia nesprávneho dr-
žania tela, na základe ktorého zís-
kalo finančné prostriedky vo výške 

600,– €. Získané finančné prostried-
ky putovali do jednotlivých mater-
ských škôl, ktoré si za ne nakúpili 
športové náčinie.

Veríme, že aj takýmto spôsobom 
ovplyvníme telesnú aktivitu, radosť 
z pohybu a hlavne zdravie našich naj-
menších.

Milena Poláková, prednostka MsÚ

tivity a občerstvenie. Firme Master Plast s.r.o. 
vyjadrujeme naše úprimné poďakovanie a to 
nielen v našom mene, ale aj v mene detí, rodičov 
a v mene vedenia škôl.

Veríme, že deti sa vrátili z tábora s nezabud-
nuteľnými zážitkami.

Milena Poláková, prednostka MsÚ
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Škola v prírode v Duchonkalande

Koncert Márie Podhradskej a Richarda Čanakyho deťom 
aj v Sládkovičove

Na utorok 23. júna 2009 tak sko-
ro nezabudneme. Mária Podhrad-
ská a Richard Čanaky sú medzi 
deťmi a rodičmi známi a  obľúbení 
svojimi detskými piesňami. Potešilo 
nás, keď prijali naše pozvanie do 
starého kultúrneho domu v Slád-
kovičove a pripravili si pre deti kon-
cert. A  aby nám bolo spolu veselšie, 
pozvali sme aj kamarátov z  ostat-
ných materských škôl v Sládkovi-
čove, Malej Mači a našich bývalých 
škôlkárov, dnes už školákov Spoje-
nej školy v Sládkovičove.

Nové dobrodružstvá pri ceste vlá-
čikom do rozprávkového sveta deti, 
veľmi oslovili. Kto by sa netešil? 
Deti sa stretli s Rafaelou – stonož-
kou, rozprávkovým hadom, s kto-
rým sme sa zahrali na hada. Uká-

zali sme si, že v rozprávke môžeme 
stretnúť najväčšie suchozemské 
zviera na svete – slona, potom prišli 
opice, krokodíl, lev, žabky, myšky, 
ba aj deduško, ktorý ťahal repku zo 
zeme. Treba priznať, že najviac zo 
všetkého sme sa roztancovali. Čo 
vám povieme,... Bolo to prekrásne 
vystúpenie, kde sme mohli zájsť 
na javisko a  spoločne si zaspievať. 
Spontánnosť sa neprenášala len na 
deti, ale aj na pani učiteľky, ktoré 
si s chuťou a radosťou nôtili ich 
pesničky.

Ďakujeme dvojici Márii Podhrad-
skej (spev) a Richardovi Čanakymu 
(gitara) za pripravené hudobné po-
dujatie a tešíme sa na budúce. 

PaedDr. Aneta Mikešová, 
zástupca riad. pre MŠ Fučíkova

Organizácia školského roka 2009/2010 

Školský rok 2009/2010 sa začína 1. septembra 2009. Školské vyučovanie sa začína 2. septembra 2009 (streda). 
Vyučovanie podľa rozvrhu hodín sa začne 3. septembra 2009 (štvrtok). 
Školské vyučovanie v prvom polroku školského roka sa končí 29. januára 2010 (piatok). 
Klasifikačná porada za prvý polrok sa uskutoční najskôr 22. januára 2010. 
Školské vyučovanie v druhom polroku sa začne 2. februára 2010 (utorok) a končí sa 30. júna 2010 (streda). 
Klasifikačná porada za druhý polrok sa uskutoční najskôr 21. júna 2010.

prázdniny posledný deň vyučovania pred začiat-
kom prázdnin

termín prázdnin začiatok vyučovania
 po prázdninách

jesenné 28. október 2009 (streda) 29.–30. október 2009 2. november 2009 (pondelok)

vianočné 22. december 2009 (utorok) 23. december 2009 –
8. január 2010

11. január 2010 (pondelok)

polročné 29. január 2010 (piatok) 1. február 2010 (pondelok) 2. február 2010 (utorok)

jarné (Bratislavský, Nitriansky 
a Trnavský kraj)

26. február 2010 (piatok) 1. – 5. marec 2010 8. marec 2010 (pondelok)

veľkonočné 31. marec 2010 (streda) 1. – 6. apríl 2010 7. apríl 2010 (streda)

letné 30. jún 2010 (streda) 1. júl–31. august 2010 2. september 2010 (štvrtok)

Poznámka: Prázdniny sú určené pre školy okrem materských škôl. O organizácii činnosti a prevádzke materskej školy počas školských prázdnin rozhoduje riaditeľ 
v spolupráci so zriaďovateľom, pričom rešpektuje oprávnené požiadavky zákonných zástupcov.    
        riaditeľstvo Spojenej školy Sládkovičovo

Stalo sa už tradíciou, že sa naša škola každoroč-
ne zúčastňuje školy v prírode. Nebolo to inak ani 
tento rok. V dňoch 7.– 12. júna 2009 sme sa zúčast-
nili (žiaci tretích ročníkov, ich pani učiteľky a pani 
vychovávateľka) školy v prírode v Duchonkalande. 

V nedeľu poobede sme už netrpezlivo čakali 
v areáli školy s nabalenými taškami na autobus, 
ktorý nás odviezol do krásneho prostredia neďale-
ko Topoľčian. Strávili sme tam príjemné dni, počas 
ktorých sme mali dopoludnia vyučovanie, často 

priamo na čerstvom vzduchu, keďže nám počasie 
neuveriteľne prialo. Poobede sme chodili na pre-
chádzky lesom k hrádzi a kochali sme sa krásami 
prírody. Vo štvrtok sme sa autobusom odviezli do 
Topoľčian, kde sme navštívili prírodovedné múze-
um a deti mali možnosť nakúpiť v Tescu darčeky 
pre svojich blízkych. Deti sa každé popoludnie 
tešili na animátorky, ktoré im pripravili zaujíma-
vý program, v ktorom nechýbali súťaže, stavanie 
hradov, mohli sa do sýtosti vyšantiť pri rôznych 

športoch (futbal, vybíjaná, tenis, volejbal). Po večeri 
ich čakala diskotéka, karneval, kvíz, či súťaž krásy 
– Miss a Boy. Pani kuchárky sa postarali o výborné 
jedlo, takže malým „hladošom“ nič nechýbalo ku 
šťastiu. V piatok sme odchádzali domov plní zážit-
kov z  príjemne strávených dní.

p. uč. A. Óváryová, J. Majová a R. Kopáčiková, 
Spojená škola Sládkovičovo
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Každý z nás si určite pamätá na svoju prvú návštevu cirkusu. Neopa-
kovateľná atmosféra cirkusového šapitó, farebné maringotky, blikajúce 
svetlá, hudbu, krásne artistky v kostýmoch, drezúru koní, hadie tanečni-
ce, klietky so šelmami, krkolomné premety, kúzelník a šašo s červeným 
nosom... Na to sa nedá zabudnúť. Cirkus má svoj vlastný svet na kolesách. 
Vonia diaľkami, nebezpečenstvom, exotikou, strachom a napätím. 

Je krásne, že tento fenomém prežil do dnešných čias a aj naše deti 
a vnúčatá môžu zažiť ten krásny pocit úžasu, ktorý cirkus prináša. 
V očiach malých divákov som videla ten istý úžas, strach a obdiv, ktorý 
sme kedysi prežívali my. 

Bola som osobne poďakovať všetkým artistom a drezérovi cirkusu An-
dres za krásny zážitok, ktorý svojou neľahkou a nebezpečnou prácou spro-
stredkovali všetkým divákom. Na revanš som si mohla popestovať malé 
tigrie mačiatka, ktoré už o rok o dva budú hviezdami cirkusovej drezúry. 
Pozor, hoci vyzerajú ako plyšové hračky, strašne škriabu!                    ES

BENEFEST 2009

Naši mladí hudobníci (Martin Kakvic, Peter Chudý, Simonka Botlová 
a Peter Lauko) zorganizovali 8. augusta 2009 koncert, na ktorom vystú-
pilo päť kapiel – The Paranoid, Előtag, Patriot, domáci In Other Way (pred-
stavili sa perfektným vystúpením) a hviezda programu Devil Street 13, 
ktorých rockenrollový koncert roztancoval celý areál. 

Ak by mesto Sládkovičovo udeľovalo cenu za najúspešnejší kultúrny 
program roka, bol by tento program určite nominovaný. Miesto vstupného 
chalani zorganizovali finančnú zbierku, ktorej výťažok – 415,– € veno-
vali organizátori koncertu Klinike detskej onkológie Detskej fakultnej 
nemocnici s poliklinikou v Bratislave. Tento koncert i dar detskej on-
kológii bol aj spomienkou na ich kamaráta a spolužiaka, ktorý pred rokmi 
boj s ťažkou chorobou prehral. Dar symbolicky prevzala MUDr. Daniela 
Sejnová, zástupkyňa prednostky tejto kliniky.

Organizátori koncertu ďakujú primátorovi mesta, ktorý prostredníctvom 
technických služieb zabezpečil technické zázemie celej akcie a sponzorom: 
Silvii Botlovej, Ing. Viliam Kurincovi, Ing. Jánovi Pelecovi, TK Vincov les 
a pánovi Čičolovi.                         ES

Bravó cirkus Andres! 

IX. Svadobné gastronomické dni v Csorvási

Mestská samospráva v Csorvási 
v spolupráci so slovenskou samo-
správou usporiadali v dňoch 24. až 
26. júla v poradí deviate Svadobné 
gastronomické dni, ktoré mali pri-
blížiť verejnosti mimoriadne atrak-
tívne svadobné tradície. Súčasťou 
trojdňovej akcie boli rôzne súťaže, 
ako napríklad v príprave svadob-
ných jedál, brdovcov (cestoviny do 
svadobnej polievky), súťaž druž-
bov či hudobných kapiel. V piatok 

sa v meste stretli matrikári, ktorí 
si vypočuli odbornú prednášku 
pracovníčok Ministerstva spravod-
livosti MR Tímey Vargovej a Kristi-
ny Bekényiovej, potom sa vo festi-
valovom stane konalo regionálne 
stretnutie družbov. Sobota sa 
začala oslavou párov, ktoré zložili 
manželský sľub pred 50., 55. a 60. 
rokmi. Večer patril krojovanému 
sprievodu na vyzdobených kočoch 
a vozoch, na ktorých sedeli nevesta 

a ženích s rodinou, príbuzní a mu-
zikanti. Na vozoch boli naložené 
svadobná posteľ, stôl, stoličky, atď. 
Po príchode do obrovského svadob-
ného stanu sa konala odobierka 
nevesty od rodičov a rozlúčka žení-
cha. Program vyvrcholil koncertom 
známych maďarských spevákov 
a módnou prehliadkou.

Nedeľa bola „pracovná“ – mest-
ská samospráva spolu s členmi 
miestnej slovenskej samosprávy 
zorganizovali súťaže v príprave 
svadobných jedál, súťaž družbov 
a svadobných kapiel. V gastro-
nomickej súťaži varili trojčlenné 
skupiny, ktoré mali za šesť hodín 
pripraviť svadobnú polievku a per-
kelt pre dvadsať osôb a servírovať  
ich na sviatočne prestretom stole. 
V súťaži trojčlenných kapiel porota 
hodnotila odprevádzanie nevesty, 
celkový dojem produkcie a vystú-
penia na javisku. Družbovia sa 
mali prejaviť pri pýtaní nevesty, ve-
dení svadobného sprievodu a serví-
rovaní večere.

Tohto roku sa neuskutočnila sú-

ťaž v pečení svadobných zákuskov, 
ale veľmi dobre bola pripravená sú-
ťaž v zhotovovaní tradičnej cestovi-
ny do svadobnej polievky. Najlepšie 
brdovce urobila skupina z Csor-
vása Brigi a babičky, na druhom 
mieste skončilo taktiež domáce 
družstvo Nostalgia. Súbornú prvú 
cenu si odniesla domáca skupina 
Za csorvássku ľudovú kultúru, 
druhé miesto patrilo Slovákom zo 
Sládkovičova a na treťom mieste 
skončilo srbské družstvo z Gorn-
jeho Bregu. Najlepším družbom sa 
podľa poroty stal Attila Srejner zo 
Sládkovičova. Najlepšie sa bozká-
vajúci pár prišiel tiež zo Slovenska 
(Kristína Andrášiová a Ladislav 
Guľáš). Najchutnejšiu svadobnú 
polievku uvarila skupina z Méhke-
réku a najlepší perkelt hostia z ru-
munského Ozunu. 

Nedeľný program vyvrcholil tra-
dičnou svadobnou večerou a gala-
programom najlepších svadobných 
kapiel a družbov.

aszm (prevzaté z www.luno.hu) 
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Mesto Sládkovičovo získalo 
grant Ministerstva kultúry SR 
na vydanie publikácie Karol 
Kuffner a história cukrovarníc-
tva na južnom Slovensku. V tejto 
knihe budú prezentované výsledky 
dlhoročnej práce viacerých histori-
kov. Grant je pre kolektív profesi-
onálnych i amatérskych historikov, 
ktorí pod vedením Mgr. Hildegardy 
Pokreis túto publikáciu pripravova-
li, dôležitým krokom na dlhej ceste, 
ktorá nás všetkých má priviesť 
k uvedomeniu si dôležitosti, jedi-
nečnosti a veľkosti osoby baróna 

Grant na publikáciu o Karolovi Kuffnerovi 
a diószeckom cukrovare

Karola Kuffnera. Tento vynimočný 
človek vybudoval z bezvýznamnej 
obce centrum dokonale fungujúce-
ho poľnohospodársko-potravinár-
ského komplexu. 

Je nepochopiteľné, ako za dve, 
tri generácie Diószeg na pána ba-
róna, jeho rodinu a predovšetkým 
na jeho prácu, zabudol. Kde sa 
stratili spomienky na múdreho 
starého pána, ktorý sa rád prechá-
zal po meste s paličkou, prihováral 
sa ľuďom, radil im, dával im prá-
cu, vzdelanie i sociálnu pomoc tým 
najbiednejším? Kam sa podel obdiv 
a úcta, s ktorou na neho spomínal 
napríklad jeho kočiš pán Štefan 
Ješko? Nehovoril o ňom ako o kru-
tom kapitalistickom vykorisťovate-
ľovi, ale ako o múdrom a spravodli-
vom chlebodarcovi. Nechce sa nám 
veriť, že 45 rokov práce budovate-
ľov svetlých zajtrajškov (ktorí mi-
mochodom svoje úspechy vybudo-
vali na kvalitných kuffnerovských 
základoch) vymazali túto osobnosť 
z histórie nášho mesta. 

Preto využívame každú príleži-
tosť k pripomenutiu jeho osobnosti 
a kniha, ktorú v najbližších mesia-
coch vydáme, bude aspoň malou 
splátkou dlhu, ktorý máme nielen 
voči barónovi Kuffnerovi, ale aj voči 
všetkým, ktorí sa podieľali na vy-

budovaní nášho (dnes už neexistu-
júceho) cukrovaru. 

Ďalším malým krokom na tejto 
ceste je snaha o zaradenie mauzó-
lea rodiny Kuffnerových do regis-
tra nehnuteľných národných kul-
túrnych pamiatok. Na Krajskom 
pamiatkovom úrade v Trnave sme 
už odovzdali všetky podklady po-
trebné k vypracovanie návrhu, kto-
rý bude predložený na posúdenie 
Pamiatkovému úradu Slovenskej 
republiky. Zaradenie mauzólea do 
tohto zoznamu je podmienkou na 
získanie grantu Ministerstva kul-
túry SR z programu Obnovme si 
svoj dom, z ktorého by sme chceli 
financovať renováciu hrobky rodi-
ny Kuffnerových. 

Momentálne v spolupráci s Mgr. 
Silviou Bodoríkovou, PhD., z Ka-
tedry antropológie Univerzity Ko-
menského v Bratislave realizujeme 
exhumáciu a analýzu pozostatkov 
členov rodiny Kuffnerových. Po 
ukončení tohto procesu, budú po-
zostatky znova pochované v mau-
zóleu s pietou a úctou, ktorú si čle-
novia tejto rodiny zaslúžia.

Vzhľadom k tomu, že grant 
Ministerstva kultúry SR pokrýva 
iba polovicu rozpočtu projektu, 
dovoľujeme si aj touto cestou 
osloviť podnikateľské subjekty, 

V júli navštívil naše mesto folklórny súbor 
Koštéř z osady Manerov, ktorá je súčasťou obce 
Bohdalice – Pavlovice na Morave. Táto osada má 
bohatú históriu. Bola založená v roku 1785 ry-
tierom Raimundom Mannerom a tak ako celá 
oblasť Hanej patrí medzi najvýznamnejšie náro-
dopisné oblasti Českej republiky.

Folklórny súbor Koštéř (je to názov sklenej 
nádoby s trubičkou, ktorou sa naberá víno zo 
sudov na koštovku) vznikol iba v roku 2007, 
ale vďaka bohatej folklórnej tradícii tohto regi-

Po prvýkrát organizovalo mesto Svätojánsky pochod na Nový Dvor. 
Hŕstka odvážnych účastníkov sa zišla v sobotu večer pred technologic-
kým inkubátorom Inovatech. Po srdečnom uvítaní, krátkej prezentácii 
histórie tohto starého pohanského sviatku s organizačnými pokynmi, 
ktoré predniesol primátor mesta Ing. Anton Szabó, vyfasovní faklí a bez-
pečnostnýchch odraziek, sa účastníci vybrali na štvorkilometrový pochod 
do miestnej časti Nový Dvor. Tam zatiaľ dobrovoľníci, pod vedením Janka 
Németha, zapálili svätojánsku vatru a čakali unavených pochodujúcich 
s kotlíkom gulášu na posilnenie. Tí dorazili do cieľa až za tmy a unavení 
si prisadli k domácim hostiteľom, s ktorými spoločne strávili letný večer 
pri disko hudbe až do chvíle, keď ich zahnal vietor a dážď. Plán, stráviť na 
Novom Dvore celú noc, nám tentoraz počasie prekazilo, ale aj tak bol nočný 
pochod a posedenie s Novodvorčanmi pekným zážitkom. 

Na rok sa tešíme na viacej účastníkov a dúfame, že kolega svätého Jána 
– svätý Peter, nám bude viac naklonený.                      ES 

Svätojánska noc

Hostia z južnej Moravy

ónu sa rýchlo vypracoval a dnes má v svojom 
repertoári hlavne hanácke ľudové tance. Súbor 
vedie pani Jana Novotná a mladí tanečníci sa 
divákom na vystúpení v Malej Mači predstavili 
pásmom Vitéte na Hané, ale aj country tancom 
a choreografiou z muzikálu Pomáda. 

Mladí tanečníci si prezreli naše mesto, Malú 
Maču a najviac sa im samozrejme páčilo na ter-
málnom kúpalisku Vincov les. 

Marta Jánošíková

ako aj súkromné osoby, ktoré by 
boli ochotné podieľať sa na reali-
zácii a financovaní tohto projek-
tu, aby kontaktovali MsKS Slád-
kovičovo, tel.: 0905 863 495, 
mail: evasudova@gmail.com. 

Ďakujeme všetkým, ktorí nám 
pomáhali získať a spracovať všetky 
podklady historických výskumov, 
ktoré boli základom na vydanie 
tejto knihy. 

Na záver by som znovu chcela 
osloviť všetkých Sládkovičovčanov, 
ktorí majú akékoľvek fotografické, 
písomné či materiálne pamiatky 
z histórie cukrovaru, Kuffnerov-
skej rodiny i histórie nášho mesta, 
aby o tom informovali pracovníčky 
knižnice MsKS (v Inovatechu). 

Pri spracovaní historického vý-
skumu o mauzóleu sme zistili in-
formáciu, že pred hrobkou bola 
umiestnená bronzová busta baróna 
Kuffnera, v hrobke bola busta pani 
barónky a vzácny obraz. Netušíte, 
kam sa tieto artefakty podeli? Asi 
sa nám nikto neozve, že niektorú 
pamiatku opatroval celé roky na 
povale, ale aspoň sme to skúsili...   

ES
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Každoročné biblické sústredenia pre deti a mládež sú povzbudením. 
Deti sa nielen navzájom spoznajú a nemajú čas nudiť sa, ale aj prežijú 
chvíle pri hodnotách, ktoré sa nedajú kúpiť, pri Božom Slove. Tak sme 
s deťmi v evanjelickom a.v. cirkevnom zbore strávili víkend v Stredisku 
detskej misie v Častej, kde sme prežili požehnané chvíle. Odchádzali sme 
v piatok popoludní a prišli sme v nedeľu. Spoločne sme sa stretli s deťmi 
aj z iných evanjelických zborov. Spolu sme sa modlili, spievali kresťanské 
piesne mládeže. Trávili sme tiež čas pri spoločných hrách a dlhej túre, pri 

Biblický tábor detí

Dňa 18. júna 2009 sme boli pozvaní KD Zlatý 
dážď z Veľkých Úlian na Juniáles, na ktorom sa 
zúčastnilo 30 našich členov.

Od 29. do 2. júna 2009 sme boli na poľovníc-
kej chate. Je to už tradícia, že nám poľovnícke 
združenie každý rok sprístupní svoju chatu, aby 
sme tam pobudli pár dní. Ale tento rok sme tam 
boli celý týždeň. Na jeden deň sme pozvali Klub 
dôchodcov Zlatý dážď z Veľkých Úlian. Prišlo 
30 členov a mestský úrad nám dal povolenie na 
voľný vstup na kúpalisko, ktorý využili aj naši 
hostia. Doobeda nás navštívila prednostka MsÚ 
Ing. Milena Poláková a p. Mária Pišiová. Poobede 
prišiel medzi nás p. primátor Ing. Anton Szabó, 
ktorý pozdravil členov klubu z Veľkých Úlian. 
My sme ich pohostili a všetci sme sa príjemne 
cítili.

Dňa 15. júla 2009 sme mali v klube dôchod-
cov posedenie pri príležitosti životného jubilea 
našich členov a to od 70 rokov vyššie. Najstar-
šou jubilantkou je pani Helena Tornyaiová, ktorá 
sa dožíva krásnych 90 rokov, p. M. Bondorová 

Z činnosti klubu dôchodcov

ktorej sme v skupinkách plnili rôzne úlohy. Tieto boli schované všade po 
jednotlivých stanovištiach. Nejedna skupinka zablúdila, ale opäť sa naš-
la. Nie to bolo dôležité, aby sme prišli prví do cieľa, ale aby sme spolu došli 
z dlhej túry domov. V tom sme deťom priblížili zmysel zemského putovania 
životom; dôležité je prísť Domov v Nebi, a stráviť svoju Večnosť s Bohom. 
Ďakujeme Všemocnému Pánu za tento víkend, ktorý bol posilnením du-
chovným i telesným a priniesol nám veľa radosti.

Mgr. Andrea Lukačovská, zborová farárka

V anglickom kráľovskom letec-
tve (RAF) bojovalo za našu slobodu 
mnoho slovenských letcov. A  ne-
jednému z nich sa tento mužný boj 
stal osudným. Mnohí z nich svoje 
posledné chvíle života prežili pri 
štartoch, bojovom lete, súboji s ne-
priateľským stíhačom, pri bom-
bardovaní alebo pri pristávacom 
manévri. Medzi menami padlých 
letcov RAF, ja aj meno Jana Miklo-
šeka, ktorý sa narodil v roku 1916 
v Sládkovičove. Pred odchodom do 
zahraničného odboja bol istý čas 
väznený, lebo sa zúčastnil na príp-
ravách jedného odhaleného odletu. 
Ako syn moraváka dostal úradné 
povolenie vysťahovať sa do Juho-
slávie. Do Belehradu prišiel 8. de-
cembra 1939 a odtiaľ sa cez Stred-

Pamätná tabuľa letcovi Janovi Miklošekovi

ný východ dostal do Francúzska. 
Po jeho kapitulácii odplával jednou 
z lodí do Anglicka, kde absolvoval 
pilotný výcvik. Ako pilot sa stal prí-
slušníkom 311. čs. perute. 

Dňa 15. septembra 1941 jeho po-
sledný bojový let smeroval na prí-
stav Hamburg. Už pred letom mal 
zlé tušenie. Na izbe si preto dôklad-
ne zbalil svoje osobné veci. Až do 
nástupu do svojho lietadla Welling-
ton KX–L, R–1015, zostal zádumči-
vým. Na operačný let odštartoval 
so svojou posádkou krátko po 20. 
hod. Lietadlo sa však počas letu 
zrútilo v plameňoch na zem. Pri 
havárii zahynula celá posádka. 
Všetci boli pochovaní 18. septem-
bra 1941 v Lingene. 

Počas socialistickej éry sa nám 

Sociálna a bytová komisia pri MZ usporiada stretnutie so seniormi v piatok 23. októbra 2009 o 15.00 hod. v škole na Richterovej ul.  
Prihlásiť sa môžu občania Sládkovičova, ktorí v roku 2009 dovŕšia vek 70 rokov a starší. Tu uverejnenú prihlášku prosím vyplňte 
a odovzdajte v mestskej knižnici alebo na MsÚ do 10. októbra 2009. 

PRIHLÁŠKA
meno ................................................................................, narodený(á) ..............................................., 
bytom .........................................................................................., podpis............................................., 
sa týmto prihlasujem na stretnutie so seniormi nášho mesta, ktoré sa uskutoční 23. októbra 2009.

nepodarilo primeraným spôsobom 
vyjadriť úctu a vďaku tomuto hr-
dinovi, hoci sme nikdy nezabudli 
na skutočnosť, že za našu slobodu 
vďačíme aj jemu a ostatným sloven-
ským letcom, ktorí bojovali a padli 
v uniformách RAF.

Túto skutočnosť by sme chceli 
napraviť a navrhujeme, aby mesto 
pri príležitosti 65. výročia víťaz-
stva nad fašizmom, ktoré oslávime 
v roku 2010, odhalilo na budove 
mestského kultúrneho strediska 
vedľa dvoch už jestvujúcich pa-
mätných tabúľ aj tabuľu, ktorá by 
pripomínala Jana Miklošeka, náš-
ho rodáka a spoluobčana.

podľa materiálov, ktoré 
zozbieral  Ing. Kornel Somogyi, 

spracovala ES

a Zuzana Paulová 85 rokov. Aj touto cestou im 
prajeme veľa zdravia. Pripravili sme pre nich ob-
čerstvenie a posedenie sa nieslo v dobrej nálade. 

V dňoch 25. − 27. júla 2009 sme sa spolu 
s členmi Csemadoku a členmi rybárskeho zväzu 
zúčastnili v maďarskom Csorvási na IX. ročníku 
medzinárodných gastronomických a svadobných 

dní. Bol to veľmi krásny zážitok a o zábavu ne-
bola núdza.

V mesiaci júl sme urobili veľké upratovanie 
klubu. Náš člen klubu p. Zoltán Somogyi nám 
ochotne poopravoval stoličky, za čo mu veľmi 
pekne ďakujeme.

vedenie Klubu dôchodcov Sládkovičovo
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Občianské združenie Ponvagli sa okrem iného 
zaoberá históriou železničnej dopravy v našom 
regióne. Naše mesto sa do dejín zapísalo dvomi 
veľkými železničnými haváriami. V tomto člán-
ku vám chcem pripomenúť železničné nešťastie 
z konca augusta roku 1945. O nešťastí vzhľadom 
k dobe, kedy sa stalo a vzhľadom k tomu, že pri 
ňom zomreli aj vojaci Červenej armády, neboli 
zverejnené takmer žiadne informácie.

Krátko po porážke fašizmu boli železničné 
budovy a koľaje zbombardované, technické za-
riadenia i vozidlá zničené a spôsobilých bolo iba 
zopár provizórnych osobných vlakov. Požiadavky 
na vlakovú prepravu boli obrovské – zásobovanie, 
množstvo vojnového materiálu, zajatcov, repatri-
antov, obyčajných cestujúcich i vojakov. Doba 
bola skrátka príliš ťažká, ľudia sa občas zmýlili 
a únava spolu s náhodou si vybrali svoju daň. 

Aj trať Parkaň (Štúrovo)–Vajnory utržila ťaž-
ké poškodenia a krátko po vojne bola dočasne 
jednokoľajná. Dorozumievanie medzi stanicami 
prostredníctvom traťového telefónu, ktorý je je-
diným spojením, bolo obtiažne. Jedným z hava-
rovaných vlakov bol mimoriadny nákladný vlak 
775 Galanta − Bratislava, ktorý mal určený od-
chod z Galanty o 01.20 hod. a v najbližšej stanici 
Diosek sa mal križovať s osobným vlakom 52. Mi-
moriadny v tomto prípade znamenalo, že nejazdil 
každý deň, ale iba podľa potreby. Osobný vlak 52, 
idúci opačným smerom, mal z Dioseku odchod 
o 01.47 hod. a v uvedený deň išiel načas.

Nákladný vlak 773 prišiel do Galanty, pred 
jednou hodinou v noci, ale nakoľko viezol vozne 
pre Bratislavu, bolo potrebné zriadiť jeho po-
kračovanie. Výpravca Anton Švábik v Galante 
o 01.00 hod. nariadil žurnalistovi (operátorovi) 
Tóthovi, aby s bratislavským vlakovým dozorom 
dohodol ďaľšiu jazdu vlaku pod novým číslom. 

Úradník vlakového dozoru v Bratislave, La-
dislav Kováč, žiadosť žurnalistu potvrdil a roz-
hodol, že pokračovanie vlaku 773 zavedie ako 
mimoriadny vlak 775. Nedbal na to, že na zave-
denie tohoto vlaku je už neskoro, vzhľadom na 
jeho pravidelný odchod z Galanty o 01.20 hod. aj 
jeho následné križovanie s osobným vlakom 52 
v Dioseku. Dispozičnej stanici Bratislava hlavné 
nádražie zavedenie mimoriadneho vlaku neozná-
mil. Ak by tak spravil, dispozičná stanica by ešte 
narýchlo stihla personálu vlaku 52 sprostredko-
vať informáciu, že vlak 775 je zavedený a treba 
s ním križovať. 

Podľa písomného rozkazu z 8. mája 1945, 
aby sa predišlo vypraveniu vlakov na obsadenú 
trať, boli stanice povinné pre každý vlak žiadať 
tzv. „voľno“ zo susednej stanice. Výpravca vlakov 
Gábriš z Dioseku vo svojej výpovedi uvádzal, že 
pre vlak 52 žiadal „voľno“ z Galanty predpísaným 

Železničné nešťastie z 8. augusta 1945

spôsobom o 01.32 hod. a dostal ho, ale jeho hovor 
bol nekompetentný, čo sa nestalo po prvýkrát. 
Vinou nekompetentnej komunikácie medzi sta-
nicami Galanta a Diószeg sa stalo, že galantský 
výpravca Anton Švábik v mylnom presvedčení, 
že jazda vlaku 775 je zabezpečená a dohodnutá, 
dal rozkaz a vlak odišiel z Galanty o 01.40 hod. 
Diosecký výpravca Jozef Gábriš, vo chvíli, keď 
vypravoval osobný vlak 52 do Galanty, nemal 
o vlaku 775 tušenie a vypravil ho načas, o 01.47 
hod. a ohlásil jeho odchod do Galanty. Galantský 
výpravca Švábik sa dovtípil, že spravil chybu, 
keď tak nedbalo vypravil nákladný vlak a teraz 
hrozí havária.

Keď žurnalista Tóth zistil, že nákladný vlak 775 
odišiel do Dioseku oproti osobnému vlaku, ihneď 
nariadil výhybkárovi, aby ho zastavil, ale vlak bol 
už asi dvesto metrov za odchodovými výhybkami, 
takže dávanú návesť „Stoj“ už nespozoroval.

V oboch staniciach to medzitým začalo vrieť. 
Nastal zhon a chaos. V stanici Diosek zazvonil 
telefón. Výpravca zdvihol slúchadlo a na druhom 
konci mu úradník vlakového dozoru oznámil, že 
práve zaviedol mimoriadny vlak 775 a teda osob-
ný vlak musí vyčkať na križovanie. V tom okami-
hu jeho slová zneli ako sprostý a nechutný čierny 
humor.

V Galante sa ešte výpravca Švábik rozho-
dol učiniť posledný zúfalý pokus, aby zabránil 
zrážke vlakov. V stanici mal po ruke parný ru-
šeň, ktorý ihneď vyslal na trať za vlakom 775. 
Rušeň sa na trati snažil nákladný vlak dohnať 
a sústavne dával píšťalou návesť „Stoj, zastavte 
všetkými prostriedkami“, aby tým upozornil na 
nebezpečenstvo. 

Osobný vlak 52 mal na čele maďarský rušeň 
424.039, za ktorým bolo radených 19 rôznoro-
dých vozňov, ktoré sa aspoň ako-tak dali použiť 
na prepravu cestujúcich. Jeho rušňovodič Karol 
Pánik z výhrevne Bratislava vypovedal, že počas 
chodu vlaku na trati spozoroval asi sedemsto 
metrov pred sebou jedno svetlo (rušne boli totiž 
vpredu osvetlené iba jedným svetlom). Lenže spo-
čiatku predpokladal, že vidí lampáš pochôdzká-
ra. Až keď sa svetlo rýchlo približovalo, uvedo-
mil si nebezpečenstvo a pokúšal sa o zastavenie 
svôjho vlaku. Rušňovodič nákladného vlaku 775  
uviedol, že svetlo protiidúceho vlaku spozoroval 
iba na vzdialenosť asi dvesto metrov. Zvolal: „Je-
žišmária! Pred nami je vlak!“ a hneď začal brzdiť 
priebežnou brzdou. Vo vlaku mal však zaradené 
aj ručne brzdené vozne a preto mal aj píšťalou 
dať návesť „Zabrzdite úplne“, ale na túto návesť 
v rozrušení zabudol. Kvôli krátkej vzdialenosti 
nedošlo k podstatnému zníženiu rýchlosti vlakov. 
Nákladný vlak 775 mal nárazovú rýchlosť podľa 
odhadu asi 25 km/hod. a osobný vlak číslo 52 

rýchlosť asi 45 km/hod. Presnú rýchlosť vlakov 
nebolo možné zistiť, pretože ani jeden z ruš-
ňov nemal rýchlomer. Vlaky sa čelne zrazili o 
01.56 hod. v kilometri 100,8/100,9 − v úseku me-
dzi Galantou a  zastávkou Košúty.

Viníkov bolo viacej – výpravca Anton Švábik 
a žurnalista Vojtech Tóth zo stanice Galanta, ale 
aj úradník vlakového dozoru Ladislav Kováč a vý-
pravca Jozef Gábriš zo stanice Diosek.

Pri tejto nehode, najtragickejšej v povojnovej 
histórii Slovenska, bolo v osobnom vlaku č. 52 na 
mieste usmrtených 31 cestujúcich (z toho 9 vo-
jakov ČA) a zranených približne 50 osôb (z toho 
27 vojakov ČA), z toho asi 30 ťažko. Spomedzi 
ťažko zranených ešte štyria skonali počas cesty 
do štátnej nemocnice v Trnave, takže nehoda si 
vyžiadala minimálne 35 obetí.

Priamo na mieste nehody sa podarilo zistiť 
totožnosť iba šiestich usmrtených. Totožnosť os-
tatných sa zistiť nedala, pretože nemali pri sebe 
žiadne doklady a jedinou indíciou boli uniformy 
Červenej armády. Dnes už nie je známe, či sa vô-
bec podarilo identifikovať všetky telá.

Prehľad usmrtených a zranených osôb odzr-
kadľuje vtedajšiu povojnovú skladbu cestujúcich 
– Slovákov, aj cestujúcich z Čiech, Ukrajny, Ma-
ďarska, Pruska, Juhoslávie, Rumunska, Ruska 
a dokonca až z  Krymu. Okrem cestujúcich utr-
peli zranenia aj dvaja železničiari – vlakvedúci 
a kurič vlaku 775.

Pri nehode sa vykoľajili a vklinili do seba oba 
rušne MÁV 424.039 (vlak č. 52) a 534.0126 (vlak 
775). V súprave vlaku 52 sa pri nehode vykoľajili 
a boli poškodené tri vozne (dva celkom rozbité), 
a ďalšie tri vozne boli poškodené bez vykoľajenia. 
V súprave nákladného vlaku 775 sa vykoľajilo 
a bolo poškodených sedem vozňov (tri sa úplne 
rozbili) a okrem toho bol jeden vozeň poškodený 
bez vykoľajenia. Škoda na vozidlách nie je v za-
chovalej dokumentácii uvedená, ale na želez-
ničnom zvršku vznikla škoda asi 10 000,– Kčs. 
Pomocné vlaky z Bratislavy a Leopoldova sa do-
stavili na miesto nehody medzi 4. a 5. hodinou 
rannou a služobný telegram o 09.20 h uvádza: 
„Trať bude pravdepodobne od 17. hod. zjazdná“.

Lóránt Talamon

zdroje: 
Jozef Gulík ml.: Železničné nehody na Slovensku 
http://rail.sk  
http://www.mavnosztalgia.hu

V prípade, že pamätníci majú nejaké informá-
cie, ktoré by mohli doplniť uvedené fakty, prosíme 
ich, aby sa osobne alebo telefonicky obrátili na 
našu redakciu (tel. 0905 863 495) alebo autora 
článku (tel. 0905 357 951).

MÁV 424 ČSD 534
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 Rybárske organizácie tradične začiatkom mája otvárajú kaprársku se-
zónu. Miestna organizácia SRZ v Sládkovičove tak urobila organizovaním 
súťaže rybárov dňa 2. mája 2009 vo Vincovom lese. Naša miestna organi-
zácia SRZ má dobré meno v organizovaní súťaže rybárov, tak aj tento rok 
sme očakávali dobrú účasť na kvalitnom revíri vo Vincovom lese. 
 Organizátori pripravili 115 stanovíšť, nakoniec sa súťaže zúčastnilo 
85 rybárov. Počasie nám prialo a ráno o 7.00 hod. už rybári mohli nahodiť 
svoje kvalitne pripravené udice a návnady. Neprešli ani dve minúty a už 
hlásili prvý úlovok, za ktorý pretekár získal fľašu šampusu. 
 Makalo sa aj mimo vody. Výbor, ako každý rok, aj teraz varil výbor-
né haláslé a vyprážaného kapra. Čas plynul a začali chodiť návštevníci 
zo Sládkovičova, Galanty, ale i zo Senca a okolitých dedín, sledovať pre-
teky, fandiť a hlavne sa chutne najesť a zabaviť sa. Preteky sa skončili 
o 13.00 hod. Na rad prišlo váženie ulovených rýb a vyhodnotenie súťaže. 
Výbor MO SRZ vyhodnotil preteky a vyhlásil výsledky: 

1. miesto  Tibor Mészároš  
2. miesto Tomáš Kevezda  
3. miesto František Mezei   

 Výbor touto cestou ďakuje organizátorom aj pretekárom za dobrú akciu 
a v roku 2010 očakáva ešte viac pretekárov. 

Rybári informujú 

 28. júna 2009 Miestna organizácia SRZ v Sládkovičove usporiadala pre 
deti na jazere Vincov les, tradičné rybarske preteky. Domáce aj cezpoľné 
deti si zmerali sily. 
Riadili podľa programu preteku: 

7.00–7.30 hod.  príchod 
7.30–8.00 hod.  losovanie stanovišťa 
8.00–11.00 hod.  samotné preteky 
11.00–11.30 hod.  vyhodnotenie výsledkov 
11.30–12.00 hod.  odovzdávanie cien 

  Všetky deti dostali sladkosti, občerstvenie a aj hodnotné ceny. Naša 
organizácia si je vedomá toho, že počet detí má v rámci rybárskeho zväzu 
klesajúcu tendenciu a preto sa usilujeme aj touto formou podchytiť ich 
záujem o športové rybárstvo. 
 Ďalej sme nakúpili veľké plagáty, ktoré zobrazujú všetky sladkovodné 
ryby a tieto sme rozdali školám. Dúfajme, že z detí vyrastie nová generácia 
dobrých a úspešných športových rybárov. 

1. miesto Miroslav Poništiak  
2. miesto Marek Szabó   
3. miesto Martin Pinke                 

Petrov zdar!               Mgr. Ladislav Szkladányi

muži
1.   Veľké Úľany A   15,95
2.   SDH Vysoké Pole   16,28
3.   Topoľčianky   16,29
4. Boldog    16,46
5. Malý Lapáš   18,69
6. Voderady    19,69
7. Pavlice    20,69
8. Most pri Bratislave   22,29
9. Blatné    25,17
10. Dvorníky    D          
11. Veľké Úľany B   D         

ženy 
1. Boldog    23,44
2. Sládkovičovo   24,28
3. Topoľčianky   26,47
4. Voderady    28,51
5. Kráľová pri Senci   34,58
6. Abrahám    55,37

Hasičská súťaž 4.7.2009

 Naši dobrovoľní hasiči každoročne organizujú 
súťaž v hasičskom športe. Tentoraz sa jej účast-
nilo 11 mužských a 6 ženských družstiev, ktoré 
na ihrisku Spojenej školy Sládkovičovo bojovali 
s plným nasadením. V tabuľkách sú uvedené 
výsledky súťaže a my vyslovujeme poďakova-
nie našim ženám, ktoré výborne reprezentovali 
a získali strieborné medaily. 
 Zároveň chceme všetkých pozvať na hasičský 
branný pretek, ktorý organizujeme 12. septem-
bra 2009 od 9.00 hod. vo Vincovom lese pre ma-
lých hasičov z okresu Galanta. 



 

V našom meste nemáme veľa 
aktívnych špičkových športovcov 
a tak každého z nich občas osloví-
me, aby vás, čitateľov, informoval, 
aké úspechy v poslednom období 
dosiahol. 

Tentoraz sme oslovili pána Ladi-
slava Bitta, slovenského reprezen-
tanta v bowlingu. Dozvedeli sme 
sa, že  v júni bol na Majstrovstvách 
Európy v Dánsku, v minulej sezóne 
sa stal víťazom bodovacieho rebríč-
ka SBwZ a v poslednej sezóne sa 
umiestnil na 2. mieste. 

Zároveň sa tento rok stal aj dvoj-
násobným majstrom SR v bowlin-
gu (jednotlivci a dvojice). V našej 
najvyššej extralige jeho družstvo 
BK Relax Bratislava skončilo na 

Ladislav Bitto ‒ bowligové úspechy

druhom mieste a na druhom mies-
te skončili aj v Slovenskom pohári 
družstiev. V Maďarskej Szuperlige 
skončili s družstvom na 2. mieste 
a na prestížnom medzinárodnom 
turnaji Czech Open 2009, ktorého 
sa zúčastnilo 218 hráčov zo 14 štá-
tov, skončil na 5. mieste, čo pova-
žuje zatiaľ za svoj najväčší úspech. 

V septembi sa Lacko Bitto chystá 
reprezentovať Slovensko na Európ-
skom pohári jednotlivcov na gréc-
kom ostrove Kréta. 

Blahoželáme mu k dosiahnutým 
úspechom a držíme palce do ďal-
ších súťaží.

ES

Prázdniny sa dajú stráviť naozaj rôzne. Pri vode a na vode, v horách na 
turistike, či obiehaním historických pamiatok. Dokonca aj vysedávaním 
doma. Tento rok 5. júla sa však ako správna partia nadšencov zišla kopa 
ľudí, ktorých baví splavovanie riek a mohli sme sa vydať na už dokonca 
27. ročník splavu Hrona. 

Decká a dospelí zo Sládkovičova, Galanty, Serede a Bratislavy nasadli 
do autobusu smer Hronská Dúbrava a mohlo sa ísť. Vládla povznesená 
nálada. Tí, čo už mali možnosť splavovať Hron, sa mimoriadne tešili, že 
tam idú znovu. Nováčikovia, no, to bolo rôzne. Aj oni sa vytešovali, ale 
sem – tam zaznievali panické otázky: „Aké to tam bude?“. Keď sa dora-
zilo do Hronskej Dúbravy a postavili sme si stany, nadišiel čas prvého 
tréningu. Nováčikovia a pár skúsených kormidelníkov nasadlo do auta 
a vyviezlo sa do Zvolena, aby si vyskúšali, ako im to ide v loďkách. Lode sa 
pustili dolu hronskými vodami a vyzeralo to teda všelijako. Nezvládnuté 
manévre vyústili do kľučkovania od jedného brehu k druhému, točeniu sa 
stále dookola, ale ku koncu etapy sa posádky zohrali a všetko bolo ako má 
byť. Po prvej večeri a speve pri ohníku nasledovala aj prvá večierka. Spať 
sa nechcelo nikomu, rovnako, ako sa ráno nikomu nechcelo vstávať. 

Vyrazili sme na ďalšiu etapu do Lovče. Po príchode sa všetci hodili do 
vody. Tí, čo nechceli ísť dobrovoľne, tam boli hodení. Ako sme sa usušili, 
robili sme blbosti, no veď to by sme neboli my, aby sme ich nerobili. Na 
ďalší deň sme vyrazili do Revíšťa. Vypukla „volejbalománia“ ktorá v mo-
jom prípade skončila s poriadnymi modrinami na rukách. Revíšte je veľmi 
pekné táborisko a nesklamalo ani tento rok. Mohli sme chodiť na kofolu 
a tí menší a ľahší sa mohli blázniť na plechových zvieratách – koňovi, 
býkovi a psovi. 

Na druhý deň zábava pokračovala veľmi zaujímavými hrami, ktoré nám 
naši vedúci pripravili. Triafalo sa šípkami a strieľalo zo vzduchovky. Po-
obede bol tradičný výstup na hrad Revíšte. Keď sme sa dostali hore, po-
krikovali sme dole na tých, čo zostali v tábore, ale podľa mňa nás počuli 
v celej dedine. V noci nás potom prepadla búrka, nepočuli sme sa ani 
navzájom, trocha nás povytápalo, ale prežili sme. 

Hron 2009

Z Revíšťa sme sa dostali do Brehov. Na tejto etape sa „vykotil“ jeden 
z vedúcich, ujo Fero. Samozrejme, prevrátil sa preto, aby názorne ukázal 
ostatným, ako sa to nemá robiť. 

A už sa pomaly blížil krst, kedy sa zo suchozemských červíkov, teda 
nováčikov, majú stať ozajstní vodáci. Chudákom nováčikom sme toho na-
kecali toľko, že už nevedeli, čo majú čakať. A tak na druhý deň poobede, 
keď v zástupe čakali na kráľa všetkých vôd Neptúna a jeho manželku, 
sálala z nich poriadna nervozita. Nakoniec však všetci zistili, že to nie je 
až také hrozné. Všetci sa vyumývali od blata, prezliekli a mohli sme ísť do 
mesta na pizzu. Keď sme sa večer vrátili, poriadne najedení, sadli sme si 
na kofolu a dlho do večera sa rozprávali. 

A nakoniec prišiel posledný deň. 
Zložili sme stany a naložili veci do 
lodiek a šup sa do Kozároviec. Bola 
to problematická etapa, ale všetky 
ťažké úseky sme zvládli výborne. 
V cieli nás už čakali chutné pala-
cinky a potom autobusom rýchlo 
domov. Spomínalo sa na prežitý 
týždeň, vymieňali sa telefónne čís-
la... Získali sme zase nových ka-
marátov a nové zážitky a ďakujeme 
za to aj našim vedúcim a detskej 
organizácii Fénix, ktorá tento splav 
zorganizovala. Bolo výborne! 

Veronika Straňáková
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V októbri znovu začíname s cvičením Pilates. Je to cvičenie, pri ktorom 
sa celé telo zregeneruje. Metodu Pilates odporúčajú fyzioterapeuti a lekári 
pri zdravotných problémoch s chrbticou, kĺbmi a celým pohybovým sys-
témom.

Metóda Pilates je špecifický spôsob pohybu, ktorý umožní zmeniť teles-
ný vzhľad, aj psychický stav, upokojiť myseľ.

Cvičenie sa bude konať v starom kultúrnom dome dvakrát v týždni. 
Presný čas bude oznámený miestnym rozhlasom a bude vypísaný aj na 
vchode do kultúrneho domu. Teším sa na vašu účasť.

Rozália Khernová, inštruktorka cvičenia Pilates 

Cvičenie Pilates 



S láskou a žiaľom v srdci 
spomíname na 
Ivetu Šidovú, rod. Vinceovú, 
ktorá nás 11. augusta 2000 
navždy opustila. Kto ste ju 
poznali, venujte jej tichú 
spomienku pri 9. výročí jej 
úmrtia.
matka, brat Igor s manželkou 
a syn Tiborko

Dňa 20. júla 2009 s láskou a žia-
ľom v srdci spomíname na nášho 
drahého manžela, otca, dedka 
a svokra
Eugena Daniela 
v deň desiateho výročia jeho 
úmrtia. 
smútiaca manželka, deti 
s rodinami a vnúčatá 

So zármutkom v srdci si 
8. augusta 2009 pripomíname 
10. výročie úmrtia nášho 
drahého syna, brata, otca 
a strýka 
Ľubomíra Lachatu. 
S úctou spomína celá rodina 
a kamarát Tonko s manželkou. 
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Zosobášili sa
Karol Pastorik (Sládkovičovo) 
a Martina Eliášová (Gajary)

Róbert Bende (Sládkovičovo) 
a Denisa Čizmaziová (Sládkovičovo)

Ľuboš Tomša (Sládkovičovo) 
a Silvia Dobosová (Sládkovičovo)

Richard Farkaš (Senec) 
a Silvia Popluhárová (Sládkovičovo)

Branislav Buchan (Sládkovičovo) 
a Viera Páleníková (Sládkovičovo)

Mgr. Peter Chynoradský (Sládkovičovo) 
a Blanka Tumidajová (Prešov)

Attila Varjú (Sládkovičovo)
a Marcela Nyarsíková (Sládkovičovo) 

Ing. Gábor Krommer (Sládkovičovo)
a Mgr. Katarína Farkasová (Veľké Úľany)
Veľa šťastia na spoločnej ceste...

Narodili sa
Elizabeth Viskupičová, 23.6.2009
Richard Vrbovský, 29.6.2009
Romana Psotová, 3.7.2009
Adrián Michalek, 6.7.2009
Matej Gál, 7.7.2009
Nela Matonogová, 11.7.2009
Roman Mezei, 13.7.2009
Amália Pilová, 16.7.2009
Roland Bartakovics, 3.8.2009
Tamara Hrdlicová, 7.8.2009
Zdravie a šťastie na štarte do života.

Navždy nás opustili
Alexander Linka (61), 14.6.2009
Ján Molnár (74), 1.7.2009
Etela Potisková (87), 19.7.2009
Matúš Kupka (82), 26.7.2009

Terézia Deáková (83), 27.7.2009
Tibor Fehér (54), 13.8.2009
Jozef Katona (83), 13.8.2009
Edita Szilágyiová 79), 15.8.2009
Anna Némethová (79), 15.8.2009

Bývalí občania nášho mesta:
Peter Buday (65), 10.6.2009
Jozef Hrbán (81), 15.6.2009
Štefan Lancz (83), 7.7.2009
Angela Hanáková (83), 15.7.2009
Mária Mészárosová (86), 31.7.2009
Mária Majová (86), 4.8.2009
Žofia Križanová (82), 5.8.2009
Alžbeta Náhlovská (78), 15.8.2009
Branislav Jonáš (27), 16.8.2009
Nech odpočívajú v pokoji...

24. mája 2009 nás navždy opus-
tila naša milovaná matka, babka 
a prababka 
Viktória Bartalošová, rod. Rostásová. 
S hlbokým zármutkom v srdci 
ďakujeme všetkým, ktorí ju 
27. mája 2009 odprevadili na 
poslednej ceste. 
milujúce dcéry s rodinami 

S hlbokým zármutkom v srdci 
ďakujeme príbuzným, su-
sedom a známym, ktorí dňa 
3. júna 2009 odprevadili na 
poslednej ceste milovaného man-
žela, otca, dedka a svokra 
Zoltána Hanzela, 
ktorý nás 1. júna 2009 navždy 
opustil vo veku nedožitých 77 ro-
kov. Ďakujeme za úprimné slová 
sústrasti, za kvety a vence. 
manželka, synovia a dcéra 
s rodinami. 

S hlbokým zármutkom v srdciach 
spomíname na 
Viliama Katonu, 
ktorý nás 20. augusta 2008 
za tragických okolností navž-
dy opustil. Kto ste ho poznali, 
venujte mu tichú spomienku pri 
1. výročí jeho úmrtia.
smútiaca manželka, dcéra a syn  

Stretnutie jubilantov

S hlbokým žiaĺom v srdci si pri-
pomíname na 2. výročie úmrtia 
milovaného manžela 
Antona Kisa. 
Kto ste ho poznali, venujte mu 
tichú spomienku. 
smútiaca manželka s rodinou 

So smútkom v srdciach spomína-
me na našich príbuzných
Viliama Nagya a 
Julianu Panyik, rod. Nagy, 
ktorí nás opustili pred 
piatimi rokmi. Kto ste ich pozna-
li, venujte im tichú spomienku 
pri 5. výročí ich úmrtia.
smútiaca manželka, švagriná 
a rodina

S hlbokým zármutkom
 v srdci sme si dňa 22. júna 2008 
pripomenuli 7. výročie úmrtia 
milovaného manžela, otca, svokra 
a dedka
Otta Vinceho.
Kto ste ho poznali, pripomeňte si 
s nami toto smutné výročie. 
manželka, syn Igor s manželkou, 
vnuk Tibi a celá rodina

Vážení 50 a 60-roční jubilanti!
 Mestský úrad a Zbor pre občianske záležitosti v Sládkovičove organi-
zuje dňa 17. októbra 2009 (v sobotu) so začiatkom o 18.00 hod. v jedálni 
vysokej školy na Richterovej ul. slávnostné stretnutie 50 a 60-ročných 
jubilantov.

 Po slávnostnom prijatí jubilantov sa uskutoční spoločná zábava 
s hudbou, tancom a večerou, so vstupným 10,- € na osobu, na ktorú 
vás srdečne pozývame.
 V prípade záujmu prosíme uhradiť vstupné najneskôr do 9. októbra 
2009 na Mestskom úrade v Sládkovičove, č. dv. 10, u pani Kyselovej.

Spomíname
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